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Sagaidītāji lidosta 

Bļ r i 

tudentu padomes lapas 
veidotāji apgalvo, ka 
nelasīt nevarēsiet -
sensācijas garantētas. 
Ir lappuse par veselību 
pavasarī - 4. lpp. 

Nezin kāds viņš izskatīsies, vai būs tāds, kādu es ie- Y e s '
 PfrdoD: Jf! BeJ,dz£ i r i e r a d i e s ! " sa™ 

domājos?prātoja Vikmaņa kungs gandarījumu neslēpa Grabovska kungs 

Tuht komentāru LU ļaudīm sniegs (attēla ģenerāl
mēģinājums) Kartuzova kungs 

Pat apsardzes suņiem nebija miera (tos aizbēgts fotografēt, 
tādēļ zīmējums) 

"Universitātes Avīze" cer, ka jūs visi zināt, 
kas ir LU viesis, tādēļ velti neapgrūtināsim jūs 
ar tekstiem. Tomēr lasītāju, kas zina, gaidām 
redakcijā - balva garantēta! 

MĪĻIE "UNIVERSITĀTES AVĪZES" DRAUGI! 

• Jums ir vienreizēja iespēja paviesoties avīzes redakcijā un iepazīties ar tās veidotājiem. Bū-
" siet mīļi gaidīti 1. aprīlī pīkst. 14.00 'Universitātes Avīzes" redakcijā - Raiņa bulv. 19, 136. 
• telpā. 
• Varbūt, ka līdzpaņemtais groziņš palīdzēs sarunas veiksmīgākai norisei un kopīgā kafijas 
• tase veicinās savstarpējo saprašanos un būs patīkama pārmaiņa 1. aprīļa saulainajā dienā! 

a Uz tikšanos "UA" redakcijā! 

Luk ari vini - Juris 
Ģermānis un Gatis Gūts 
- LU olimpieši mūsu 
avīzes slejās 

KĀDI JŪS ESAT, SPORTISTI? 
Ziemas Olimpiskās spēles ir jau aiz muguras, bet 

masu informācijas līdzekli seko sportistu gaitām. 
Valdība apbalvo, bet U A aicina uz sarunu savējos -
LU studentus: Gati Gūtu un Juri Ģermāni. 

Kur jūs studējat? 
Gatis Gūts: Es studēju veselības un sporta izglītību 

trešajā kursā. 
Juris Ģermānis: Studēju turpat, ar Gati vienā kursā. 
Kāpēc tieši Pedagoģijas un psiholoģijas fakultā

te, kāpēc ne juristi vai ekonomisti? 
J.Ģ.: Man liekas, ka citās fakultātēs grūti būtu savie

not sportu un studijas, mācības notiek intensīvāk, mūsu 
fakultātē mazliet vienkāršāk. 

(Turpinājums 7. lpp.) 
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JAUNUMI 

LU GODA DOKTORI NO 
FRANCIJAS 

KLĀT SATVERSMES 
SAPULCE 

No kreisās: Ekonomikas un vadības fakultātes dekāns Edgars 
Vasermanis, profesors Zans Dāvids Eduards Avenels un profesors 
Pjērs Ziudiselī 

19. martā Latvijas Univer
sitātē tika pasniegti L U Goda 
doktoru diplomi. Tos par veikto 
pētījumu nozīmīgumu un lielo 
ieguldījumu studiju procesa 
attīstībā LU un ciešo kontaktu 
veicināšanā starp L U un 
universitāti Parīze I (Sorbonna) 
saņēma Evr ī universitātes 
profesors Zans Dāvids Eduards 
Avenels un Emeritas profesors 
universi tātē Par īze I Pjērs 
Ziudiselī. 

Abi profesori LU pasniedza 
ekonomiku, un viņu lekcijas bija 
ļoti labi apmeklētas. Kā teica 
Ekonomikas un vadības fakul
tātes dekāns Edgars Vasermanis, 
franču profesori pakāpeniski "iz
spiež" vietējos profesorus. Audi
torijām, kurās notiek franču 
profesoru lekcijas, ar katru reizi 
jākļūst l ielākām, jo studentu 

skaits turpina pal iel ināties. 
Ekonomikas un vadības fakul
tātei ir arī sadarbība ar citu 
valstu profesoriem, bet kā teica 
Vasermanis, ar franču profe
soriem ir noslēgta cieša laulība, 
turpret ī ar citu valstu pār
stāvjiem ir tikai flirts. 

Ziudiselī teica, ka sadarbība 
starp LU un Sorbonnu ir solis 
pretī savstarpējai diplomu 
atzīšanai. Latvijai ir jāapzinās 
sava izdevīgā ģeogrāfiskā 

pozīcija, jo Dievs tai ir devis 
Daugavu, kas savieno divas 
Eiropas - Austrumu un Rietumu. 

Ceremonijas laikā 120 ser
tifikātus saņēma studenti, kuri 
noklausījušies franču profesoru 
lekciju kursu. 

INGA BĒRZIŅA 

VITĀLA LEJEVA FONDA 
STIPENDIJAS 

Arta Krūze saņem pirmo stipendiju 

Šogad pirmo re iz i t ika 
pasniegta Vitāla Lejiņa fonda 
stipendija, kuru saņēma Arta 
Krūze. 

Vitāla Lejiņa fonds ir dibināts 
1997. gadā, un tā galvenais 
uzdevums ir attīstīt ekonomikas 
zinātni un zinātnisko atziņu 
ieviešanu praksē, ar to sekmējot 
tautas labklājības un valsts 
attīstību. 

Šīs stipendijas tiks pasniegtas 
katru gadu. 

Vitāls Lejiņš ir bijis LU stu
dents Ekonomikas un vadības 
fakultātē un jau studiju laikā 
sācis strādāt par mācībspēku. 
Diemžēl viņa pēkšņā nāve 
pārtrauca daudzas iesāktas 
lietas. 

INGA BĒRZIŅA 

LU SATVERSMEI 
75 GADI 

1919. gada 28. septembri oficiāli atklāja Latvijas 
Augstskolu, un dienu vēlāk tā sāka mācības ar 9 fa
kultātēm, 110 mācībspēkiem un 940 studentiem. Lat
vijas Augstskolas Organizācijas padome Latvijas 
Augstskolas satversmes izstrādāšanai 1919. gada 26. 
novembri ievēlēja Augstskolas satversmes komisiju 
piecu (vēlāk kooptēja vēl divi) mācībspēku (prof. Den-
fers, prof. K Balodis, prof. E ; Zariņš, doc. K Kun-
dziņš, doc. P. Dāle) sastāvā. Šī komisija gada laikā 
izstrādāja satversmes projektu un jau darba gaitā 
pa atsevišķiem paragrāfiem ziņoja LU Organizāci
jas padomei. Projektu trijos lasījumos apsprieda un 
pieņēma LA Organizācijas padome un 1922. gadā no
deva valdībai. Pēc apspriešanas Saeimas komisijā 
Latvijas Universitātes satversmi 1923. gada 23. mar
tā pieņēma Saeima. Satversme ar sīkiem grozīju
miem (1935., 1936., 1938., 1939. g.) pastāvēja līdz 
1940. gadam. Pēc Satversmes LU bija augtākā zi
nātnes uz izglītības iestāde valstī, kuras uzdevums 

bija veicināt zinātnes pētīšanu un zinātnes izplatīša
nu tautā un gatavot Latvijas vajadzībām darbinie
kus ar augstāko izglītību. (M. Strods "Latvijas Uni
versitāte" (1919 - 1940) grāmatā "Latvijas Universi
tāte 75", 47. - 48. lpp.). 

1990./91. akadēmiskais gads uzskatams par ga
tavošanās periodu Latvijas Universitātes darbībā 
atbilstoši tās otrajai Satversmei. Tas saistīts ar re
formām augstākās izglītības sistēmā, ar LU darbī
bas pāreju uz studiju priekšmetu un zinātniskā dar
ba satura un metodes brīvu izvēli, studiju un pēt
niecības darba saistību ar civilizācijas augstākajiem 
sasniegumiem un pasaules humanitārajām tradī
cijām. 

1991. gada 18. septembrī Latvijas Republikas 
Augstākā Padome apstiprināja Latvijas Universi
tātes Satversmi. 

Šogad, 23. martā apritēja 75 gadi kopš 1923. ga
da, kad pieņemta Latvijas Universitātes Satversme. 

Informējam, ka šā gada 17. aprīli tiek sasaukta 
Satversmes sapulce ar šādu dienas kārtību: 

Priekšlikumus Satversmes sapulces 
nolikumu projektu labojumiem 
iesniegt Senāta sekretārei līdz š. g. 
6. aprīlim. 

1) Rektora ziņojums; 
2) Senāta priekšsēdētāja 

atskaite; 
3) Revīzijas komisijas at

skaite; 
4) Senāta vēlēšanas; 
5) Senāta, Revīzijas komi

sijas, Šķīrējtiesas un Goda tie
sas nolikumu apstiprināšana. 

6) Debates. 

L U REVĪZIJAS 
KOMISIJAS 
NOLIKUMS 

Revīzijas komisija uzrauga 
LU Satversmes juridisko normu 
ievērošanu. 

Revīzijas komisija ir patstā
vīga Universitātes institūcija, 
kas par savu darbību atskaitās 
Satversmei. 

Revīzijas komisiju 5 - 7 cilvē
ku sastāvā ievēl Universitātes Se
nāts aizklātā balsošanā uz trim 
gadiem no Universitātes profeso
ru un docentu (vadošo pētnieku) 
vidus. Revīzijas komisijas darbā 
var iesaistīt speciālistus, kas labi 
pārzina darba un finansu likum
došanu un citus jautājumus. 

Revīzi jas komisija revidē 
Universitātes saimniecisko un 
finansiālo darbību, aptverot ar 
revīzijām Universitātes darbī
bas visas jomas: mācību, zināt
niski pētniecisko un administra
tīvi saimniecisko. 

Revīzijas komisijas darbu va
da priekšsēdētājs, kuru ievēl Re
vīzijas komisijas locekļi no sava 
vidus, aizklāti balsojot. Priekšsē
dētājs skaitās ievēlēts, ja par vi
ņu nobalsojuši ne mazāk kā di
vas trešdaļas Revīzijas komisijas 
locekļu. To apstiprina Senāts. 

Revīzijas veic saskaņā ar Se
nāta lēmumu vai arī komisija 
patstāvīgi pieņem lēmumu par 
revīziju veikšanu. Lēmumi stā
jas spēkā, ja tos atbalsta ne ma
zāk kā divas trešdaļas revīzijas 
komisijas locekļu. Par pieņem
tiem lēmumiem ziņo Senātam. 

Var tikt izdarītas kompleksās 
revīzijas, kuru gaitā revidē visus 
Universitātes saimnieciskās un 
finansiālās darbības veidus, vai 
arī - tematiskās, revidējot atse
višķu struktūrvienību darbību 

vai pat atsevišķu saimniecisko 
darbības veidu. 

Revīzijas notiek saskaņā ar Lat
vijas Republikas likumiem. Par re
vīzijas rezultātiem sastāda aktu, 
kuru paraksta visi revīzijas komi
sijas locekli, kas piedalījušies revī
zijā. Ja kāds no komisijas locekļiem 
nepiekrīt revīzijas aktā atspoguļo
tajiem faktiem, tad par to viņš dod 
savu atsevišķu slēdzienu (rakstis
kā veidā) un ziņo Senātam. Visas 
Revīzijas komisijas sēdes tiek pro
tokolētas. 

Revīzijas komisija savā finan
siālajā darbībā vadās no Satver
smes ikgada apstiprinātā budže
ta, par kura lietderību un likumī
gu izlietošanu atbild Revīzijas ko
misijas priekšsēdētājs. Revīzijas 
komisija patstāvīgi var palielināt 
revīziju veikšanai nepieciešamo 
speciālistu skaitu. 

Revīzijas komisijas locekļi ir at
bildīgi par neobjektīvu vai nepa
reizu saimnieciskās un finansiālās 
darbības atspoguļojumu revīzijas 
aktā un par revīzijas noteikto uz
devumu neizpildīšanu. Par savu 
darbību Revīzijas komisijas locekļi 
atbild Satversmes sapulcei, un no 
darba viņu var atbrīvot tikai ar tās 
piekrišanu. 

Amatpersonām, kuru darbs tiek 
revidēts, ir pienākums sniegt revi
dentam kā mutiskus, tā rakstveida 
paskaidrojumus jautājumos, kas at
tiecas uz revīziju, kā ari nepiecieša
mības gadījumos tieši piedalīties re
vīzijā. Amatpersonām ir tiesības ie
pazīties ar visiem dokumentiem, uz 
kuru pamata tiek sastādīts revīzi
jas akts, un parakstīt to. 

Ja revidējamās personas kavē 
Revīzijas komisijai veikt viņiem 
uzticētos pienākumus, Revīzijas 
komisijas priekšsēdētājs par to zi
ņo Senātam. 

Apstiprināts ar LU Satversmes 
sapulces 1991. gada 20. novembra lē
mumu nr. 3. Grozījumi nav izdarīti. 

NOLIKUMS PAR 
L U ŠĶĪRĒJTIESU 

1. L U Šķīrējtiesas izveido
šana, kompetence un darbī
bas vispārējie noteikumi 

1.1. Šķīrējtiesa ir LU patstāvī
ga institūcija, kas izveidota Univer
sitātes iekšējo organizatorisko, pār
valdes un finansiālo un mantisko 
strīdu izšķiršanai starp struktūr
vienībām, katedrām, uzņēmu
miem, biedrībām, klubiem, citām 
LU iestādēm un organizācijām, 
starp atsevišķām amatpersonām 
neatkarīgi no viņu pakļautības, kā 
ari studējošo un akadēmiskā per
sonāla iesniegumu izskatīšanai par 
LU Satversmē noteiktajiem akadē
misko brīvību un tiesību ierobežo
jumiem vai pārkāpumiem. 

Šķīrējtiesa izskata ari strīdus, 
kas rodas, slēdzot darba koplīgu
mus starp LU administrāciju un 
arodbiedrības organizāciju vai 
darbinieku pilnvarotajiem pār
stāvjiem. Šķīrējtiesas izskatīša
nai nav pakļauti mācību, mācī
bu metodiskie, zinātniskie un 
darbinieku individuālie darba 
strīdi. 

1.2. LU Šķīrējtiesu ievēlē Sa
tversmes sapulce 5-7 šķīrējties
nešu sastāvā uz trim gadiem no 
LU pastāvīgiem darbiniekiem. 
No sastāva Šķīrējtiesa ievēl 
priekšsēdētāju un sekretāru. 

1.3. Izpriežot lietas pēc būtī
bas, Šķīrējtiesa vadās no LR spē
kā esošās likumdošanas, LU Sa
tversmes, Satversmes sapulces 
un Senāta lēmumiem, LU vietē
jiem un starptautiskajiem līgu
miem un citiem normatīvajiem 
aktiem. 

Lietu izskatīšanas kārtību 
šķīrējtiesā nosaka šis Nolikums. 
Procesuālos jautājumus, kas nav 
noregulēti šajā Nolikumā, izlemj 
pati Šķīrējtiesa. 

Šķīrējtiesa var atteikt manti
sko strīdu izskatīšanu, ja tie at-
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bilst tiesu institūciju kompetencei. 
1.4. Šķīrējtiesnešiem, izpildot 

savus pienākumus, jābūt neatka
rīgiem un objektīviem. Nav pie
ļaujama nekāda iejaukšanās Šķī
rējtiesas darbā un šķīrējtiesnešu 
ietekmēšana. 

Atskaiti par savu darbu Šķīrēj
tiesa sniedz LU Satversmes sa
pulcei. Vienīgi tā ir tiesīga izlemt 
jautājumu par šķīrējtiesnešu at
bildību un pirmstermiņa atsauk
šanu. 

Uzlikt disciplinārsodus šķīrēj
tiesnešiem un atlaist viņus no 
darba var ar Šķīrējtiesas un Sa
tversmes sapulces, bet tās darba 
starplaikos - ar Senāta piekriša
nu, ievērojot darba likumdošanā 
noteikto vispārējo kārtību. 

1.5. Lietas Šķīrējtiesa izskata 
koleģiāli, ne mazāk kā trīs ties
nešu sastāvā. Šk īrejtiesnešus 
konkrētās lietas izskatīšanai pēc 
pušu izvēles nozīmē Šķīrējtiesas 
priekšsēdētājs. 

Šķīrējtiesnesis nevar piedalīties 
lietas izskatīšanā, ja viņš tieši vai 
netieši ir ieinteresēts iznākumā vai, 
ja ir citi apstākļi, kas rada šaubas 
viņa objektivitātei. Ja šķīrējtiene
sis nav sevi atstādinājis, personas, 
kas piedalās lietā, var pieteikt vi
ņam motivētu noraidījumu. 

1.6. Lietas Šķīrējtiesā tiek iz
skatītas aizklāti, ne vēlāk kā vie
na mēneša laikā.' 

Pēc motivēta Šķīrējtiesas lē
muma lietu var izskatīt slēgtā sē
dē, lai neizpaustu valsts, zināt
nisko vai komerciālo noslēpumu. 

Šķīrējtiesas lēmumus pasludi
na publiski. Tos var publicēt 
"Universitātes Avīzē". 

1.7. Tiesvedība Šķīrējtiesā no
tiek valsts valodā. 

1.8. Šķīrējtiesa atrodas LU - Rī
gā, Raiņa bulvāri 19. Savas sēdes 
tā notur Mazajā aulā, bet nepie
ciešamības eadīiumos - fakultāšu 
vai citu struktūrvienību telpas. 

Šķīrējtiesai vajadzīgo mate
riāli tehnisko nodrošinājumu pie
šķir un visus ar lietas izskatīša
nu saistītos izdevumus sedz LU. 

2. Lietu izskatīšanas kārtī
ba Šķīrējtiesā 

2.1. Šķīrējtiesa izskata lietas 
pēc to personu pieteikuma, kas 
norādītas šī Nolikuma 1. pantā. 

Pieteikumā jānorāda: 
1) strīda puses: 
2) strīda priekšmets un ap

stākļi, kas pamato prasījumu; 
3) pierādījumu, kas apstipri

na norādītos apstākļus; 
4) strīda izšķiršanas vēlamais 

termins; 
5) izvelētie šķīrējtiesneši; 
6) pieteikumam pievienoto do

kumentu saraksts. 
Lietas Šķīrējtiesas izskatīša

nai var nodot Universitātes va
dības institūcijās. 

2.2. Personām, kas piedalās 
lietā, ir tiesības: 

- iepazīties ar tiesas materiāliem; 
- piedalīties tiesas sēdēs; 
- sniegt pierādījumus; 
- dot mutvārdu un rakstveida 

paskaidrojumus; 
- grozīt prasījumu pamatu un 

priekšmetu; 
- palielināt vai samazināt pra

sījumu apmēru vai atteikties no 
prasības; 

- atzīt pilnīgi vai daļēji pretē
jās puses prasījumus. 

Puses var izbeigt lietu ar mier
izlīgumu. Tās var vest savu lietu 
ar pārstāvju starpniecību. 

2.3. Šķīrējtiesai vispusīgi, pilnī
gi un objektīvi jānoskaidro lietas 
patiesie apstākļi. Šai nolūkā Šķī
rējtiesa var prasīt no visām Univer
sitātes iestādēm vai amatpersonām 
nepieciešamos dokumentus vai ie
pazīties ar tiem uz vietas, izsaukt 
uz sēdēm jebkuru LU personāla lo
cekli, lai viņš sniegtu paskaidroju
mus, kas attiecas uz lietu. 

Ja lietas nozīmīgu apstākļu 
noskaidrošanai nepieciešamas 

speciālas zināšanas, šķīrējtiesa 
var pieaicināt ekspertus, kā no 
LU, tā ari no citām iestādēm un 
organizācijām. 

2.4. Par Šķīrējtiesas sēdes lai
ku un vietu rakstveidā jāpaziņo 
personām, kas piedalās lietā, ne 
vēlāk kā piecas dienas pirms sē
des. 

Ja puse atsakās saņemt un pa
rakstīt paziņojumu par Šķīrējtie
sas sēdi vai atkārtoti neierodas 
sēdē bez attaisnojošiem iemes
liem, Šķīrējtiesa var izskatīt lie
tu pēc būtības bez šīs puses pie
dalīšanās. 

2.5. Lietas izskatīšanas kār
tību Šķīrējtiesas sēdē nosaka 
pati Šķīrējtiesa. Tai jāgarantē 
personām, kas piedalās šajā lie
tā, šajā Nolikumā piešķirtās tie
sības un jāvirza tā, lai noskaid
rotu patiesību, izslēdzot visu, 
kas neattiecas uz izskatāmo lie
tu. 

Katrā Šķīrējtiesas sēdē rak
stāms protokols. 

Ja kādai no pusēm, kas pie
dalās lietā, ir iebildumi pret Šķī
rējtiesas rīcību, tie ierakstāmi 
sēdes protokolā. 

3. Šķīrējtiesas spriedums 
un tā izpilde 

3.1. Izspriežot lietu pēc būtī
bas, Šķīrējtiesa taisa spriedumu 
ar balsu vairākumu. Spriedumu 
paraksta visi šķīrējtiesneši. 

Šķīrējtiesneši, kas palikuši 
mazākumā, ir tiesīgi rakstveidā 
izteikt savas atsevišķās domas, 
kas pievienojamas lietai. 

Spriedumā jānorāda: 
1) sprieduma taisīšanas laiks 

un vieta; 
2) Šķīrējtiesas sastāvs; 
3) visi strīda dalībnieki; 
4) strīda priekšmets un būtība; 
5) pierādīiumi; 
6) Šķīrējtiesas sprieduma 

motīvi un secinājumi; 
7) Šķīrējtiesas nolēmums un 

sprieduma pārsūdzības kārtība. 
Sprieduma norakstu trīs die

nu laikā izsniedz lietas dalībnie
kiem un LU rektoram. 

3.2. Šķīrējtiesas spriedumu 
var pārsūdzēt Senāta personas, 
kas piedalās lietā, un LU rekto
ram septiņu dienu laikā kopš 
sprieduma saņemšanas brīža. 

Ja Šķīrējtiesas spriedums ir 
likumīgs un pamatots, Senāts 
sūdzību noraida. 

Ja Senāts konstatē, ka Šķīrēj
tiesa, izskatot lietu, ir pārkāpusi LR 
likumdošanu, LU Satversmi vai šo 
Nolikumu, vai, ka spriedums ir ne
pamatots, tas var Šķīrējtiesas 
spriedumu atcelt un nodot tai lietu 
izskatīšanai no jauna. 

Ja Šķīrējtiesa pārkāpusi sa
vas kompetences robežas, Se
nāts var izbeigt lietu. 

3.3. Šķīrējtiesas spriedums, 
kurš stājies spēkā, pusēm lab
prātīgi jāizpilda Šķīrējtiesas no
teiktajā termiņā. Ja izpildīšanas 
termiņš nav norādīts, spriedums 
jāizpilda nekavējoties. Termiņā 
nenorādītos Šķīrējtiesas sprie
dumus var izpildīt piespiedu 
kārtā ar LU rektora vai struk
tūrvienības vadītāju pavēli (rī
kojumu). 

3.4. Šķīrējtiesas lietu pēc 
sprieduma izpildes nodod glabā
šanā LU arhīvā. 

Apstiprināts LU Senāta sēdē 
30.10.1995., lēmums nr. 11. Gro
zījumi nav izdarīti. 

NOLIKUMS PAR 
L U GODA TIESU 

1. LU Goda tiesa ir Univer
sitātes institūcija, kas izvei
dota LU akadēmiskā, studen
tu un pārvaldes personāla lo
cekļu goda, cieņas un morā
les p r inc ipu a i zskārumu 

konstatēšanai un izvērtēša
nai. Goda tiesa izskata mate
riālus par attiecīgu rīcību vai 
darbību Universitātē, kā arī 
iesniegumus par minēto kate
goriju darbinieku uzvedību 
ārpus tās. Goda tiesa neizska
ta civiltiesiskos un darba strī
dus, kas piekritīgi Šķīrējtie
sai vai citām tiesu instancēm. 

2. L U Goda tiesu ievēlē Se
nāts septiņu cilvēku sastāvā 
uz trim gadiem. 

2.1. No sava sastāva tā ievēl 
Goda tiesas priekšsēdētāju un 
Goda tiesas sekretāru. 

2.2. Goda tiesas sastāvā var 
būt tikai LU pastāvīgā personāla 
locekļi ne jaunāki par 30 gadiem, 
kas nostrādājuši Universitātē ne 
mazāk kā desmit gadus. 

3. Goda tiesas darbību or
ganizē tiesas priekšsēdētājs, 
lietvedību - tiesas sekretārs. 
Ierosinājumu vai iesniegumu 
izskatīšanas gaita tiek atspo
guļota protokolos. 

3.1. Iesniegumu vai ierosināju
mu izskatīšanu Goda tiesa var uz
sākt pēc savas iniciatīvas, balsto
ties uz publicētiem materiāliem 
vai pēc iesniegumiem, kas liecina 
par konkrētiem morāles pārkāpu
miem vai personas cieņas aizskā
ruma faktiem. Goda un cienās aiz-

i 
skārums var būt fiksēts personas 
vai grupa iesniegumā vai papil
dus materiālos, ko iesniedz tiesas 
sekretāram. 

3.2. Goda tiesas sekretārs ar 
izskatāmajiem materiāliem trīs 
dienu laikā iepazīstina Goda tie
sas priekšsēdētāju un ne mazāk 
kā piecus locekļus, kuri nosaka 
izskatīšanas laiku un gaitu. 

3.3. Goda tiesas izskata lietu 
atklāti vai aizklāti - desmit die
nu laikā no tās ierosināšanas brī
ža. Goda tiesas sēdes notiek 
valsts valodā. Lēmumus pieņem 
ar vienkāršu balsu vairākumu. 

3.4. Personai vai personu gru
pai, kuru rīcību izskata Goda tie
sa, ir tiesības izteikt noraidījumu 
tiesas sastāvam, ja ir pamatoti 
apsvērumi par to, ka konkrētā 
tiesas locekļu radniecība vai citi 
apstākļi var traucēt objektīvu lē
mumu pieņemšanu. Goda tiesas 
locekļiem ir pienākums atturē
ties no piedalīšanās sēdē, ja tie 
tā vai citādi ir ieinteresēti ap
spriešanas rezultātos vai ir citi 
iemesli, kas var apgrūtināt objek
tīvu lēmumu pieņemšanu. 

4. Izskatot jautājumus, kas 
skar goda un cieņas aizskāru
mus, Goda tiesa savos lēmu
mos var: 

4.1. atzīt, ka izvirzītie pārme
tumi ir nepamatoti; 

4.2. aprobežojoties ar jautāju
mu izskatīšanu; 

4.3. izteikt koleģiālu aizrādī
jumu; 

4.4. savā vārdā izteikt nopēlu
mu konkrētās personas rīcībai 
vai uzvedības faktam; 

4.5. prasīt, lai aizskartajam 
tiktu sniegts morāls gandarī
jums; 

4.6. konstatējot disciplināra 
pārkāpuma pazīmes, nodot ma
teriālus atbilstošām administra
tīvām institūcijām, fakultātes 
Domei vai, ja ir aizdomas par kri
mināla nodarījuma sastāvu - at
bilstošām iestādēm; 

5. Goda tiesas lēmuma pa
matotības pārbaudei lēmumā 
minētā persona vai personu 
grupa var griezties LU ar at
tiecīgu iesniegumu L U Senātā. 

Apstiprināts ar LU Satver
smes sapulces 1991. gada 20. no
vembra lēmumu nr. 5. Grozījumi 
nav izdarīti. 

Pagājušā gada 29. decem
bri L U Senāts nolēma, ka ar 
1998799. mācību gadu tiek 
atjaunota Medicīnas fakul
tāte. Par dekāna vietas iz
pildītāju iecelts ULDIS VIK-
MANIS - medicīnas habilitē
tais doktors, onkologs. 

Pēc Medicīnas akadēmi
jas (toreiz Rīgas Medicīnas 
institūts) absolvēšanas, viņš 
strādāja Saldus rajona cen
trālajā slimnīcā par ķirur-
gu-onkologu. Pēc tam seko-
i ' i t » - ī i ~ . . - t t i r l i i i i c r a / l i n e n i r a n . 
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tūrā - Vissavienības Onko
loģijas centrā Maskavā. Tad 
tika veikti jaunākā zinātnis
kā līdzstrādnieka pienāku
mi Eksperimentālās un klī
niskās medicīnas institūtā. 
Sekoja asistenta un vēlāk 
docenta darbs Latvijas Me
dicīnas akadēmijas onkolo
ģijas katedrā par tās vadī
tāju, un deviņu gadu garu
mā - Mācību prorektora pie
nākumi akadēmijā. 

Lai uzzinātu vairāk par Me
dicīnas fakultāti, "Universitātes 
Avīze" uz sarunu aicināja Vik-
maņa kungu, vispirms jautājot: 

- Kā radās ideja par Medi
cīnas fakultātes atjaunošanu? 

- Tā gaisā virmojusi jau vairā
ku gadu garumā. Manuprāt, sā
kusies ar "Atmodas laiku", ar pir
mo Vispasaules latviešu ārstu 
kongresu. Ideju dzīvē "iznesa" 
profesors Ilmārs Lazovskis. To
laik daudzi nesaprata tās nozīmī
gumu. Augot okupācijas gados, 
mēs nevarējām iedomāties neko 
citu kā vien mācību iestādi, kas 
pieder noteiktam resoram. Kon
krētā gadījumā - Medicīnas aka
dēmija, kas pakļauta Veselības 
Aizsardzības ministrijai. Sāko
ties "Atmodas" gadiem, apmek
lējot ārzemju augstskolas, redzē
jām, ka Medicīnas fakultāšu stu
denti apgūst zinības kopā ar pā
rējo fakultāšu studentiem klasis
kajās universitātēs. 

Cilvēki, kam ideja par Medi
cīnas fakultāti Latvijas Univer
sitātē bija tuva, parakstīja me
morandu rektoram profesoram 
Jurim Zaķim. Starp parakstīta
jiem bija 14 habilitēti doktori un 
četri zinātņu akadēmijas kores
pondētājlocekļi. Kopīgi ar rek
toru sākām realizēt dzīvē šo ide
ju - atjaunot Universitātē fakul
tāti, kura bija darbojusies līdz 
1950. gadam un par kuras ne
pieciešamību šaubu nebija. 

- Tagad jūsu uzdevums ir 
sagatavot ceļu Medicīnas fa
kultātes startam. Kā veicas? 

- Marta sākumā izveidoto studi
ju programmu apspriedām Ekspe
rimentālās un klīniskās medicīnas 
institūta padomē. Interesanti, ka 
piedalījās ari trīs cilvēki, kuri absol
vējuši šo fakultāti - onkoloģe Velta 
Bramberga, mediķi Georgs Šiliņš un 
Georgs Jankovskis. Viņi to laiku at
ceras ar ļoti siltām atmiņām. 

Apspriežot programmu, vispā
rējais atzinums bija, ka tagadējās 
Latvijas valsts inteliģencei ir jāvei
dojas šādā latviskā Universitātē, 
kur kopā mācās dažādu fakultāšu 
studenti. Nākotnē viņi veidos in
teliģenci ne tikai Rīgā, bet arī lau
ku rajonos un pilsētās. 

Runājot par medicīnu ir jāteic, ka 
tā ir grūta disciplīna. Pirmajos kur
sos studentiem būs liela mācību slo
dze. Tādēļ, ka pirmos divus gadus 
daudz jāmācās medicīnas teorētis
kie priekšmeti, bet paralēli - vispār
izglītojošie priekšmeti, kas nepiecie
šami vispusīgas un kvalitatīvas iz
glītības iegūšanai. Studiju program
ma būs tāda kā tas pieņemts Latvi
jas Universitātē - ar "a", "b" un "c" 
sadaļām mācību plānā. 

Vēlākajos mācību gados, sāko
ties klīniskajiem priekšmetiem, 
studiju slodze izlīdzināsies. 

Lai iegūtu profesionālo augstā
ko izglītību, jāmācās būs sešus ga
dus. Esam veidojuši mācību plānu 
saskaņojot ar prasībām, kas ir Ei
ropas Savienības valstīs. 

- Kādi iestājeksāmeni būs 
Medicīnas fakultātē? 

- Kā jau visai Universitātei - tas 
būs latviešu valodā, būs ari ķīmijā. 

- Vai studentiem būs iespē
jas specializēties? 

- Gatavosim vispārējo prakses ār
stu, taču pēc studiju beigām, patstā
vīgi vēl nevarēs strādāt. Mūsu uzde
vums ir dot studentam pilnvērtīgas 
zināšanas, prasmi darbā un pareizu 
attieksmi pret slimnieku un viņa tu
viniekiem. Pēc valsts eksāmena no
kārtošanas, ļausim absolventam 
strādāt ar slimniekiem vecāku kolē
ģu uzraudzībā. Tā absolvents iegūst 
rezidenta statusu. Rezidentūra pa
rasti ilgst trīs gadus. Pēc tam ir jā
kārto sertifikācijas eksāmens profe
sionālajā asociācijā. Ja ir vēlme spe
cializēties vēl tālāk, tad iespējama vēl 
divus vai trīs gadus ilga rezidentūra 
kādā noteiktā nozarē. 

Ceram uz sadarbību ar Latvijas 
Universitātes dažādām fakultātēm 
un institūtiem. Mūsu studenti mā
cīsies kopā ar biologiem. Esam ru
nājuši arī ar valodniekiem, jo ne
pieciešams mācībspēks medicīnis
kajā latīņu valodā, psihologiem, de
mogrāfiem, fiziķiem u. c. 

- Kur būs prakses vietas? 
- Par bāzēm izmantosim Rīgas 

Domes slimnīcas - 1 . jeb Ātrās pa
līdzības slimnīcu, 2. slimnīcu, Jū
ras medicīnas centru, Gaiļezera 
slimnīcas u. c. Iestāžu galvenie ār
sti un direktori izteikuši vēlmi lab
prāt redzēt Universitātes studen
tus savās bāzēs. 

- Kur jūs var meklēt? 
- Pagaidām fakultātes dekanāts 

atrodas Skolas ielā la - Pēcdiplo-
ma un Ārstu kvalifikācijas insti
tūta telpās. Tālrunis: 7-240368. 
Domāts, ka gada beigās dekanāts 
pārcelsies uz LU galveno ēku - Rai
ņa bulvāri 19. Klasiskajā Univer
sitātē jābūt Medicīnas fakultātei, 
un pie tā mēs strādājam ļoti cītīgi. 
Domāju, ka nākotne būs skaista! 

MĀRA SADOVSKA 
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SARGI SEVI 
Pēdējo gadu laika vērojama 

. A T V I J A S iedzīvotāju vispārēja 
K L I B A S stāvokļa pasliktinā-
1s. Atsevišķi veselības rādī-
'r vissliktākie Eiropā, pie-

tobrīd Latvļja ir vie
nā no pirmajām vietām zīdai
ņu mirstības zinā. Pēdējos ga
dos dubultojusies saslimstība 
ar tuberkulozi, trīskāršojusies 
saslimstība ar sifilisu, uz pusi 
sarucis to iedzīvotāju skaits, 
kuri griezusies pie ārsta profi
lakses nolūkos. Pārsvarā slimī
bas ir ļoti ielaistas, tās ir grūti 
ārstējamas un izmaksā arvien 
dārgāk. Mūsuprāt, ir vērts pa
domāt, kāpēc tas tā notiek un 
kā to varētu novērst. 

Cilvēku paradumi U N dzīves 
veids lielā mērā īrtrkmi' veselību, 
slimības un priekšlaicīgu nāvi. Pie
rādīts, ka kaitīgie paradumi palie
lina risku saslimt ar daudzām sli-
mib.im. proti, tās kļūst par slimī
bas cēloni. Piemēram, smēķēšana, 
alkohola lietošana, uztura kļūdas, 
kā arī hipodinamija ir sirds un 
asinsvadu slimību riska faktori. 
Tieši šīs problēmas lielā mērā ari 
ietekmē studentu veselības stāvok
li, kas pēdējo gadu laikā strauji pa
sliktinās Mūsdienu studenti jau 
pusaudžu vecumā sāk lietot alko
holu, smēķēt un pat lietot narkoti
kas. Pēc Pasaules veselības orga
nizācijas ziņām, Latvijas pusaudžu 
un studentu veselība ir viena no 
sliktākajām Eiropā Latvija ir pir
majā vietu smōķējoso U N iilkohiilu 
lietojošo pusaudžu skaita ziņā. Pēc 
Labklājības ministrijas diltiem, 
27% zēnu un 9% meiteņu smēķē un 
lieto alkoholiskos dzērienus, 35% NO 
psihoaktīvo vielu atkarīgajiem ir 
liti/ 18 gadu veci pusaudži. Tādējā
di redzam, ka jaunieši par savu ve-

^Veselības nekad nav par daudzi 
selibas stāvokli jpasi neuztraucas, 
un tas ir pilnīgi saprotams, respek
tīvi, - kamēr jauns, tikmēr jāizprie
cājas, jo vēlāk jau nevarēs. Mūsup
rāt, ta ir viena no lielākajām pro
blēmām - kā iemācīt studentiem 
savlaicīgi rūpēties par savu veselī
bu, kas savukārt samazinātu arī ko-

pnmārn veselības aprūpe ir pasā
kumu komplekss, kas virzīta uz to, 
lai cilvēki neslimotu vai ari - saslim
šanas gadļjurnā - varētu saņemt pēc 
iespējas vairāk palīdzības ārpus 
slimnīcas tipa medianas iestādēm. 
Primaras veselības aprūpes ietva
ros darbojas primārās aprūpes ār

sti (ģime
nes ārsti, 

pējfi Latvijas iedzīvotāju veselības 
stāvokļa pasliktināšanos. 

Kā jau teicām, Latvijā paaugsti
nās U> saslimšanu skaits, kuru sav
laicīgā ārstēšana nokavēta, tādēļ 
turpmākajā ārstēšanās posmā ne
pieciešami lielāki finansiālie līdzek
ļi. Pasaules attīstīto valstu piere
dze liecina, ka slimību ārstēšana ir 
daudzkārt dārgāka par profilaksi, 
tādēļ tiek izmantota primārā vese
lības aprūpe, kuras mērķis ir uzla
bot iedzīvotāju veselību Primārās 
aprūpes pamatuzdevums ir veici
nāt katra iedzīvotāja atbildību un 
aktīvu līdzdalību savas veselības 
nilihnlintļ im mlihiiaiil Tātad 

primārās 
aprūpes 
raāsas, 
kuru uz
devums 
ir nodro
šināt ie-
dzīvotu-
jiem kva-
litativu 

veselības aprūpi. 
Rīgā ar veselības aprūpes pa

kalpojumu pieejamību un īpaši pri
mārās veselības aprūpes nodroši
nāšanu nodarbojas Rīgas novada 
Slimokase, kuras mērķis ir, liet
derīgi izmantojot valsts piešķirtos 
līdzekļus, veicināt iedzīvotāju piln
vērtīga mūža pagarināšanu. 

Iespējams, daudziem nojums 
radīsies jautājums, kur lai grie
tas, lai atrastu savu ārstu. Mēs 
iesakām Primārās veselības ap
rūpes centru "Ģimenes ārstu kop-
praksi", kas atrodas Baznīcas ie
lā 19/23, 2. stāvā. (Vizīte pie ār
sta maksā tikai Ls 0.20). 

SKAISTAS DRĒBES PINNES 
NENOSLĒPS 

Marta sākumā Kigā notika 
starptautiskā modes, kosmētikas 
un parfimērijas izstāde "Stils un 
Mode". Sajā izstādē paralēli risi
nājās divas izstādes: Stils & Mo
de. Parfimērija un kosmētika.' 
un "Stils & Mode. Apģērbi Apa
vi. Aksesuāri.' Abās izstādēs pie
dalījās vairāk nekā simts firmas 
no Latvijas, Lietuvas, Igaunijas, 
Somijas, Dānijas un citām val
stīm. Kā izstādes atklāšanā uz
svēra Rīgas Domes priekšsēdētā
ja vietnieks Andris Argalis, Rīga 
pamazām kļūst par Baltijas val
stu modes metropoli, un tas ir ļoti 
apsveicami. 

Izstādes gaitā interesenti va
rēja iepazīties ar vadošo kosmē
tikas firmu jaunākajiem izstrā
dājumiem, kā ari daudz ko izmē
ģināt "uz savas ādas", piemēram, 
garu garās rindas veidojās pie fir
mas "Rilken" stenda, kur bez
maksas varēja izmainīt savu ma
tu krāsu, un pie stenda, kur va
rēja pieaudzēt sev garus nagus. 
Žēl, ka neizdevās ieraudzīt paš
māju ražojumus, piemēram, 
"Dzintaru", jo Latvijā ražotu pre
ci piedāvāja vienīgi IU "Briedis", 
kurš specializējas uz propolisa un 
citu ārstniecisko līdzekļu ražoša
nu. 

Bet ko reālu varēja sniegt šī iz
stāde? Piedāvājam lasītājām un 
lasītajiem nelielu pamācību, kā 
uzveikt pinnes un citus ne seviš
ķi jaukus ādas izsitumus. Pašreiz, 
tā uzsver vairāki kosmetologi, IR 
ļoti svarīgi rūpēties par savu ādu, 
jo parādās pirmie saules stari, kā 
ari ķermeni tiecas atstāt daudzas 
kaitīgas vielas, kas mūsu organis
mos uzkrājušās pa ziemu. Ada ir 
uzkrājusi pārāk daudz tauku un 
poras tiek nosprostotas, sākas ie-

kaisuma process un rodas pinnes. 
Ir daudz lietu, kas rada labvēlīgu 
augsni pinņu rašanās procesam: 
diskotēkas, piesmēķētas kafejnī
cas, stress un pārdzīvojumi. Nai
vi būtu cerēt, ka uzvelkot mugu
rā kaut ko tādu, kas šokē vai sa
jūsmina pārējos, izdosies atstāt 
nepamanītas pinnes vai citus iz
situmus uz sejas. 

Veselīgs uzturs ar zemu tau
ku saturu ir viens solis pretī 
skaistai ādai, bet ar to vien ne
pietiek. Pirmais posms, lai atbrī
votos no pinnēm, ir sejas atbrī
vošana no liekajiem taukiem un 
baktērijām. Te vislabāk noderēs 
antibakteriali sejas kopšanas lī
dzekļi, piemēram, tīritājželejas, 
kuras var lietot ziepju vietfi, vai 
sejas losjons, ar kurā samitrinā
tu vates gabaliņu būtu ieteicams 

seju notīrīt vismaz vienreiz die
nā. Lini lai sāktu Uetot kādu an-
tibakteriālu līdzekli, vispirms 
būtu ieteicams konsultēties ar 
kosmetologu, jo dažiem šie lī
dzekļi var izsaukt alerģisku reak
ciju Vismaz reizi nedēļā būtu ie
teicams lietot attīrošo masku ar 
graudiņiem -pīlingu, kas ne vien 
attīra seju no netīrumiem, tau
kiem un atmirušajam šūnām, 
bet arī uzlabo asinsriti. 

Pēc sejas attīrīšanas tai nepie
ciešama kopšana, jo ādai ir jāno
mierinās. Ir dažādi mitrinoši krē
mi, piemēram, firmas "Manhat
tan" mitrinošais fluīds, kas mit
rina ādu un noņem spīdumu, pa
darot ādu matētu. Šeit var node
rēt ari krēmi ar alveju, jo tā mit
rina un nomierina ādu. Ja uz 
ādas ir parādījušies sārti planku
miņi, no kuriem var attīstīties 
pinnes, būtu ieteicams lietot 
p re nekais urna zīmuļus, ko ražo 
gandrīz visas kosmētikas firmas. 

Ja tomēr atkal parādās pum
pas, kuras pievērš apkārtējo uz
manību, var izmantot maskējo
šos zīmuļus vai pūderkrēmus, 
kuriem gan jāsatur vitamīns E 
vai jābūt antibakteriāliem, pre
tējā gadījumā situācija tikai pa
sliktināsies. 

Nedrīkst aizmirst, ka ar pin
nēm un izsitumiem jācīnās ne
pārtraukti, bet, ja tomēr gaidītais 
efekts izpaliek un situācija uz se
jas neuzlabojas, būtu ieteicams 
griezties pie kosmetologa, jo pa
stāv ari tāda iespēja, ka jums ir 
ādas saslimšana vai vienkārši 
alerģija uz kādu vielu, ar ko jums 
nākas saskarties ikdienā. 

INGA BĒRZIŅA 

Tātad, ko darīt, lai aizsargātu 
savu veselību? 

* Neesiet pārliecināts, ka jums 
nekas negadīsies; 

* nemieriniet sevi ar domu. ka 
citi jau SEN smēķē U N lieto alko
holu bez īpašiem veselības paslik
tināšanās simptomiem; 

* izvēlieties paši savu ārstu; 
* ejiet pie sava ārsta ne tikai 

slimības gadījumā, bet arī profi
lakses dēļ. 

Jūsu veselības saglabāšana ie
tekmēs arī visas Latvuas kopējā ve
selības stāvokļa 11 T! armŠ«NWI, kw —-
vukart veicinās iedzīvotāju pilnvēr
tīga mūža pagarināšanu un, iespē
jams, samazinās negatīvo dabīgo ie

dzīvotāju skaita pieaugumu*, uz
labojot tā stāvokli Eiropā 

Tava veselība ir tavās un ta
va ārsta rokās!!! 

LV SABIEDRISKO ATTIECĪBU 

CENTUS 

* Pašlaik Latvijā katastrofāli 
samazinās iedzīvotāju skaits. 
Pēc Latvijas Republikas Valsts 
statistikas komitejas datiem, 
1990. gadā Rīgā bija 911,8 tūk
stoši iedzīvotāju, bet šogad -
1996. gadā - ir tikai 806,3 tūk
stoši iedzīvotāju. 

"Viss, kas tevi nenogalina,padara 
Psiholoģiskās palīdzības te

lefoni ir relatīvi jauni. Cilvē
ku krīzes stāvokli noteikti ir 
daudz V I I I R N K , nekā mums pie
zvana. 

Jūsu uzmanībai saruna ar 
jaunajām psiholoģēm - Ievu 
Biti un Ivetu Misiņu, kuras 
strādā pie Krīzes telefona. 

- Kam radās iecere izveidot 
Krīzes telefonu? 

- Inta Dzelme no Latvijas aiz
brauca uz Kalamazū. viņa tur strā
dā pie Krīzes telefona, kas atrodas 
Krīzes centrā. Viņai radās ideja, 
ks varētu I T W I D N T Krf»e« rentni 
un Krīzes telefonu ari šeit. Krīzes 
centrs varētu būt tā vieta, kur cil
vēki smagās dzīves situācijas va
rētu nākt un satikt psihologu. 
Igaunijā jau ir Krīzes centrs, ari 
mums tāds ir ļoti vajadzīgs. 

Krīzes centra gan vēl nav, bet 
ir Krīzes telefons, tas sāka strā
dāt pagājušā gada 17. aprīli, tā ka 
drīz būs gada jubileja. Ceram, ka 
nākotnē būs ari jaunas telpas, tā
tad varētu mainīties arī telefona 

- Pēc kādiem kritērijiem 
pieņemat darbā cilvēkus? 

- Vispirms notiek intervijas, to 
laikā iepazīstamies ar cilvēkiem, 
viņu nodarbošanos, izturēšanos. 
Tad varam saprast, kā cilvēks tiek 
pats ar sevi galā, kā pats sev var 
palīdzēt, vai var sniegt palīdzību 
citiem. Tālāk seko intensīvas ap
mācības darbam krīzes situācijās. 

Pie Krīzes telefona strādājošie 
ir ļoti dažādi - psihologi, sociālie 
darbinieki, juristi. Psihologi ir 
vairākumā, pārsvarā strādā tre
šo kursu studenti, kam jau ir no
teikts zināšanu līmenis, pieredze. 

Pašlaik esam ap 40 cilvēku. Kad 
būs jaunas darba telpas, varētu 
mainīties ari darba laiks; progno
zējam strādāt i 

- Vai tas, kuru nomāc paša 
rūpes, var palīdzēt citiem? Kā
das ir jūsu darba metodes? 

- Problēmas ir mums visiem. Tas 
ir pat labi tajā ziņā, ka citādāk mēs 
nesaprastu citus. Tomēr ir indiv
iduālas situācijas - ja kāds darbi
nieks, piemēram, pirms divām ne
dēļām šķiries un viņam piezvana 
kāds tādā pašā situācijā, tad labāk 
sarunu pārņemt kolēģim. 

Mūsu darba metode ir palīdzī
ba šeit uz vietas un tagad, iī ir -
ātrā palīdzība" Mēs varam palī

dzēt cilvēkam saprast problēmu 
un kopā ar viņu meklēt risināju
mu. Princips ir tāds, ka nedodam 
padomus, bet mēģinām uzklausīt 
un saprast. Noteikti ir kāds 

ēļcilvē" 
.Tā iri 

mesls, kādēļ cilvēks tieši tobrīd ii 
piezvanījis.". r saruna ar zvanī

tāju par viņa problēmām, sajū
tām, liekot domāt pašam. Daž
kārt zvanītāji dusmojas un pro
testē, ka notiek it kā atspoguļo
šana, ka runa ir par viņu, nevis 
par mani. Varbūt kāds gribētu 
uzzināt, kā es risinātu viņa pro
blēmu, bet mana atbilde neko ne
palīdzēs, jo es risinātu savu pro
blēmu savā dzīvē un savā situā
cijā, bet viņam ir sava dzīve un 
situācija, kuru tikai viņš pats 
pārzina vislabāk. 

Visvairāk zvanu ir tieši no sep
tiņiem vakarā līdz desmitiem 
Naktis zvana ari pastāvīgie zvanī-rciobtti saruna ;; stundu, 
pusotru. Pārsvarā ir attiecību pro
blēmas, vientulība, bezdarbs, dep
resijas, aktuālas ir alkohola un so
ciālās problēmas. Pēdējās ir ļoti 
bieži, un tur mēs reizēm pat neva
ram palīdzēt. Tas ir, mēs nevaram 
cilvēkam iedot naudu, ar ko sa
maksāt par dzīvokli Tomēr mēs 
varam viņam palīdzēt atrast kā
das iespējas, kur viņš šo naudu var 
dabūt. Vai arī iedot informāciju par 
sociālās palīdzības iespējam Bie
ži, kad cilvēki nonākuši krīzes si
tuācijās, viņiem ir grūti saredzēt 
savas iespējas. Bet tās pastāv vien
mēr, kopīga saruna var palīdzēt tās 
saskatīt. Sniedzam ari informāci
ju, kur varētu meklēt psihologa vai 
psihoterapeita palīdzību. 

Auditorija, kas zvana, ir no 
gadiem 16 līdz 80; sievietes un 
vīrieši ir puse uz pusi. Zvana ne 
tikai latvieši, bet arī krievi. 

- Vai ir bijuši arī kādi pār
steigumi? 

- Jā, piemēram, kad kāds pie
zvana un uzreiz sāk uz tevī 
kliegt. Reizēm kāds mēģina iz
mantot šo telefonu, lai apmieri
nātu savas seksuālās vajadzī
bas, bet āāda iespēja, protams, 
netiek dota. 

Tas ir ari pieredzes un profe
sionalitātes jautājums • tikko sā
kot šeit strādāt, protams, nevar 
uzreiz tik labi orientēties visās 
situācijās. Ne vienmēr tas ir tik 
vienkārši - saprast, ko cilvēks va
da otrā galā sagaida. 

- Vai pēc balss var pateikt, 
kājūtas zvanītājs? 

- To, ka cilvēks ir nomākts, 
parasti var just. Tomēr tikpat la
bi var piezvanīt kāds, kurš jūtas 
ļoti slikti, bet tajā pat laikā sme
jas. Parunājot jau pirmajās des
mit minūtēs, tomēr var apjaust, 
kas ir un kas nav. Depresīvu cil
vēku parasti var atpazīt; izmi
sušu - ne vienmēr. 

Vislabākā sajūta pēc sarunas 
ir bijusi tad, kad jūti, ka esi pa
līdzējusi, bet reizēm gadās, ka 
tas neizdodas. Mūsu palīdzība 

u n i v e r s i t ā t e s avīze Trešdiena. 1998. gada 1. aprīlis 

Meklēsim papardes ziedu? kopec gan ne! 

tevi stiprāku" 
izpaužas tā, ka cilvēks caur 
mums meklē palīdzību sevī. Ir 
liels gandarījums, kad ar tiem 
paņēmieniem, kas ir mācīti un 
var likties pat formāli, var palī
dzēt, labi nobeigt sarunu. 

• Vai jūsu profesionalitāte 
pieprasa, lai jūs emocionāli 
"pieslēgtos" runātājam? 

- Jā, bet ne pilnībā, ne saplūs
tot ar otru. Mums ir jānāk emo
cionāli pretī, bet ari jānovelk ro
beža Ari apmācības laikā tiek vē
rots, cik cilvēka spēj būt pats, ne
vis "aiziet līdzi" sarunas partne
rim. Ja cilvēka ir depresijā un es 
ar viņu runāju, tad man ir svarī
gi nevis an nonākt depresija, bet 
saprast, kā viņš jūtas. Te arī iz
paužas profesionalitāte - jāprot 
pasargāt pašam sevi. 

- Vai ir kādas likumsakarī
bas zvanos? 

- Ļoti daudz zvanīja Ziemas
svētkos, svētku dienās. Ir tā, ja 
vienā naktī zvanījuši ļoti daudzi, 
tad nākamajā ir gandrīz vai klu
sums Piektdienās raksturīgas 
alkohola problēmas, trešdienās -
depresijas: nedēļas vidus, drūmi 
vakari. 

- Kādas īpaāības ir nepie
ciešamas psihologam? 

- Ir svarīgi, lai pats psihologs 
būtu pietiekami emocionāls, spē
tu uztvert un saprast otra emo
cijas, adekvāti reaģēt, lai viņam 
no emocijām nebūtu bail. 

Jābūt godīgam pret sevi un 
pret darbu, ko dara. 

- No krīzes patiesībā var arī 
kaut ko iegūt... 

- Neapšaubāmi. 'Viss, kas te
vi nenogalina, padara tevi stip
rāku." 

Cilvēki savā būtībā ir diezgan 
veselīgi, viņiem ir lielas iespējas 
pašiem ar sevi tikt galā. Piezva
nīt, palūgt palīdzību - tā ari ir 
spēka izpausme, solis sevis labā. 

ANDA 

Katru dienu 19.00 - 7.00 
Psiholoģiskā palīdzība 

Krīzes telefons 

2427733 2427938 

Ari informācija par citu 
pieejamo palīdzību 

Noteikti tev ir bijusi un arī 
pašlaik ir aktuāli jautājumi un 
problēmas, kas skar seksuālo 
dzīvi, veselību, kā ari attiecības 
ar pretējo dzimumu. Varbūt tas 
ir tikai informācijas trūkums, 
bet iespējams - tev nepiecie-
&amn speciālista P A D N M H ? Popu
lārāku organizācija, kus sniedz 
dažāda veida palīdzību jauniem 
cilvēkiem, ir Latvijas ģimenes 
plānošanas un seksuālās vese
lības asociācija "Papardes 
zieds". Tā dibināta 1994. gada feb
ruāri ar mērķi • uzlabot informāci
jas kvalitāti, paaugstināt medicīnis
ko un dzimunuzgutibaa pakalpoju
mu līmeni, radīt iespēju jebkuram 
gūt infbrmādju par ģimenes plāno
šanu un seksuālās veselības jautā
jumiem. Asociācija ir brīvprātīga 
bezpeļņas organizācua. Finansiālu 
atbalstu tā saņem no Starptautis
kās ģimenes plānošanas federācijas 
(IPPF) un citiem starptautiskiem 
fondiem. Tā kā Papardes zieds" sa
darbojas ar vadošām pasaules Ģi
menes plānošanas un veselības aiz-
sardzlbas organizacļjam, tās rīcībā 
ir visjaunākā informācrja, kura tev 
palīdzēs dzīvot laimīgu, veselīgu un 
pilnvērtīgu dzīvi. Šo informāciju 
brošūru veidā var saņemt aso
ciācijas birojā - Vecrīgā, Vaļņu 
ielā 3, 4. stāvā (pretī Izglītības 
un zinātnes ministrijai), tās dar
ba laiks no pīkst 9-30 līdz 17.30. 
Visas brošūras ir bez maksas. Tur
pat var saņemt informataj u par spe
ciālistiem, ārstiem (uz vietas tādu 
nav). Uz visiem tevi interesējo
šiem jautājumiem labprāt atbil
dēs pa tālruni: 7-242700. 

"Papardes ziedam" ir ari uzticī
bas telefons • 7-242724, kurp var 
zvanīt trešdienās no pīkst. 18.00 
līdz 22.00 un sestdienās no 
pīkst. 14.00 līdz 20.00; ja vēlies 
saņemt konsultācijas, izstāstīt sa
vas problēmas vai vienkārši apru
nāties. Pie uzticības telefona strā
dā jaunieši, kas izgājuši speciālu 
apmācību un noteikti spēs palīdzēt 

Dažādu informāciju vari iz
lasīt 'Papardes zieda" Interne-
ta lappusē, kuras adrese ir: 
http://www/i elub.lv/lfpa. 

Bez brošūru izdošanas, asociā
cija rīko bezmaksas seminārus, 
kuri gan vairāk domāti veselības 
mācības skolotājiem, ārstiem, 
ginekologiem. Viena no pēdējām 
pagājušā gada nogalē notika 
starptautiska konference, kurā ti
ka runāts par invalīdu garīgo un 
fizisko seksualitāti no medicīnis
kā, psiholoģiskā viedokļa, par in
valīdu dzimum aud zinā sanu. Pie
mēram, valda uzskats, ka sievie
te ratiņos nevar staigāt, tātad ne
var ari iznēsāt bērnu, kaut gan 

Lielās asociācijas ietvaros ir 
diezgan liela jauniešu grupa, ku
rā visi ir izgājuši apmācības Ģi
menes cer trā. Viņi braukā pa Lat
vijas skolām un lasa lekcijas. Lī
dzi tiek ņemts kontracepcijas ko

feris, kurā ir visdažādākā veida 
kontracepcijas līdzekļi, un to var 
aptaustīt un apskatīt. Līdzi ņem 
ari brošūras, stāsta par slimībām, 
grūtniecību, abortiem un citiem 
jautājumiem. 

Tiek rīkoti ari masu pasākumi 
- veselības nedēļas, akcijas, kad uz 
ielām dala materiālus, klubos rī
ko pasākumus (nesen "Slepenajā 
eksperimentā" notika jaunā "Cool 
Gold" prezentācija). Ari turpmāk 
ir plānots izdot brošūras, būs pa
sākumi, semināri, maijā būs Ve
selības nedēļa. 

Kur vēl vari griezties pēc 
palīdzības? Pašlaik ir daudzas 
medicīnas iestādes un centri, 
bet to pakalpojumi ir diezgan 
dārgi, arī Ģimenes centrā. 

1. slimnīcas teritorijā. Brīvības 
un Šarlotes ielas stūrī atrodas Kon
tracepcijas kabinets. Tur strādā 
gi ne ko logi-rezidenti, veic analīzes 
(Ls 0,20 - 0,40), konsultē visdažā
dākajos jautājumos. Darba laiks 
darbdienās no pīkst. 14.00 līdz 
19.00, bet sestdienās no pīkst. 12.00 
līdz 17.00. Informāciju vari iegūt 
ari, piezvanot pa tālruni: 366320. 

Drīz "Papardes zieds" izdos lat
viski tulkotu Starptautiskās Ģi
menes plānošanas federācijas 
"Seksuālo un reproduktīvo tiesību 
hartu". Tā informēs tevi, ka tev un 
visiem cilvēkiem, neatkarīgi no 
dzimuma, vecuma, izglītības, tau
tības, materiālā stāvokļa, veselī
bas stāvokļa, spējām, ticības un 
pārliecības, visiem cilvēkiem kā 
seksuālām būtnēm irtieslbas! īsu
mā tās ir tādas: 

1. Tev ir tiesības brīvi baudīt 
savu seksuālo dzivi un būt atbil-
dīffam DAR to • izvēlēties: orecēties 
vai nē, radīt bērnus vai nē, izdarīt 
abortu, ja tu nevēlies grūtniecību. 

5. Tev ir tiesības būt tādam, 
kāda tu esi - ar saviem uzskatiem, 
neatkarīgi no: sabiedrības nostā
jas, draugu domām, ģimenes tra-
dicijām, baznīcas uzskatiem. Tu 
vari izvēlēties - pieņemt citu vie
dokli vai nē. 

3. Tev ir tiesības zināt par: sek
su, kontracepciju, transmisīvajām 
slimībām un Al I )S 

4. Tev ir tiesības sevi aizsargāt 
un būt pasargātam no: ļaunas iz
turēšanās, vardarbības, seksuālās 
uzmācības, izvarošanas. 

6. Tev ir tiesības uz labas kvali
tātes veselības aprūpi: kurā tevi cie
na, kurā ievērota konfidencialitāte. 

6. Tev ir tiesības piedalīties po
litikā: tu vari meklēt iespēju, kā 
ietekmēt valdību, lai tiktu ievēro
tas tavas tiesības. 

7. Tev ir tiesības uz savu privā
to dzīvi. 

Sagatavots pēc sarunas ar jau
niešu grupas koordinatori IEVU 
BRISKUun "Papardes zieda'' ma
teriāliem 

ru partneri lieto ar spermicidu 
apstrādātus prezervatīvus, 

* Lai pasargātu ar HIV vī
rusu pozitīvo grūtnieču mazu|us 
un cilvēkus, kas savainojušies ar 
inficētām adatām, tiks piedāvā
ta profilaktiska ārstēšana ar zā
lēm - AZT, kas samazina iespē
ju inficēties par 8 - 25%. 

V Arvien vairāk visā pasaulē 
tiek pievērsta uzmanība seksuā
lajai izglītībai Pārsvarā tā vērsta 
uz jauniešiem vecumā no 12 līdz 
18 gadiem. Maldīgi ir uzskati, ka 
seksuālā izglītība mudina pusau
džus agri uzsākt dzimumattiecī
bas. Gluži otrādi - tie pusaudzi, 
kuri saņēmusi seksuālo izglītību, 
kā arī apsprieduši ar seksuālo dzī
vi saistītos jautājumus ģimenēs, 
pārsvarā uzsāk dzimumattiecī
bas vēlāk nekā tie pusaudzi, kuri 
nav saņēmuši šādu informāciju. 

V Lielbritānijā ir izgudrots 
kompjuterizēts monitors, kurš 
pēc urīna parauga nosaka, ka 
attiecīgajā dienā sievietes orga-

Vai tu zini, ka... 
V ASV jau gadu ir pieejamas 

jaunas zāles pret HIV/AIDS. kas 
dod jaunas cerības uz dzivi ar vī
rusu. Pašlaik ir deviņas zāles, kas 
dod iespēju lietot tās apmēram 
100 dažādās kombinācijās. Tomēr 
ne jebkurš var lietot jaunās zāles 
un nav zināms, cik ilgstošs būs to 
pozitīvais efekts. 

Tā kā zāles ir ļoti dārgas, tās ne
var atļauties lietot jaunattīstības 
valstis, bet tieši tur konstatēti 90% 
no visiem saslimšanas gadījumiem. 

V Grūtniecība var iestāties sie
vietēm arī daudzus gadus pēc ste
rilizācijas. Iespējamība desmit ga
du laikā ir 18,5 uz 1000. 

V ASV pētnieki konstatēja, ka 
palielināts risks saslimt ar urīna 
trakta infekcijām ir sievietēm, ku-

msmā var notikt apaug|oianās 
Tests aizņem piecas minūtes. Si 
jaunā kontracepcijas metode 
maksās US $80. 

V lnternetā darbojas jautā
jumu un atbilžu serviss "60 
ASK A L K S T , kur var uzdot 
visdažādākos jautājumus, kus 
saistīti ar veselibu. Si pakalpo
juma priekšrocība ir anonimi
tāte, sniegtā informācija ir pro
fesionāla un uzticama. Tā ad
rese ir: http://www-colum-
bia.edu/cu/healthwise. 

V Latvijā: apmēram 50% 
sieviešu un vīriešu ir labā no
skaņojumā un apmierināti ar 
pašreizējo dzīvesveidu. Ar intī
mo dzīvi apmierināti apmēram 
60% (sievietes 65%, vīrieši 
63%). Katrs piektais Latvijas 
iedzīvotājs nav apmierināts ar 
savu intīmo dzīvi. 

Starp vīriešiem smēķētāju ir 
2/3, starp sievietēm - 1/3. Nosmē
ķētajiem vīriešiem apmēram 
60% dienā izsmēķē vairāk kā 11 
cigaretes, no sievietēm - 18%. 
Vairāk nekā desmit gadus smē
ķē 51% vīriešu un 31% sieviešu. 

Alkoholiskos dzērienus vispār 
nelieto 7% vīriešu un 6% sievie
šu (!). No vīriešiem, kas tos lieto, 
99% lieto stipros alkoholiskos 
dzērienus, no sievietēm - 63%. 

Citus apreibinoius līdzekļus 
(narkotiskos un ķīmiskos) pa
mēģinājuši ir 15% vīriešu un 
3% sieviešu (visvairāk ir vecu
mā no 15 līdz 19 gadiem). 

Krūšu pārbaudi sev veic ne
daudz vairāk kā 50% sieviešu. 
7% par to neko nav dzirdējušas, 
bet 20% domā, ka krusu vēzis 
viņām nevar būt. 

Pie urologa uz profilaktiska
jām apskatēm iet mazāk neka 
10% vīriešu. Visbiežāk minētais 
iemesls ir: "Man nav nekādu sū
dzību par veselību šajā jomā.'' 

Vairāk nekā 80% sieviešu iet 
pie ginekologa uz profilaktiska
jām apskatēm. 

ar pirmo 

dzimum partneri 1/3 vīriešu ilga ti
kai vienu nakti, tikpat daudz vīrie
šu atzīst, ka seksuālas attiecības uz
sākt pamudināja interese. 2/3 sie
viešu seksuālās attiecības ar pirmo 
dzimumpartneri ilga gadu un ilgāk 

63% vīriešu savu pirmo sek
suālo pieredzi novērtēja kā pozi
tīvu emocionālu pārdzīvojumu, 
40% sieviešu to nevērtēja atzinī
gi, bet 14% - vērtēja negatīvi. 

No tiem, kuncm bļjušas seksuā
las attiecības, pirmais dzimum part
neris ir bijis virs vai sieva tikai 7% 
vīriešiem un 19% sieviešu Apgal
vojumam, ka sievietei, stājoties lau
lībā, jābūt nevainīgai, piekrīt 33% 
vīriešu un 22% sieviešu. 

Tikai 1/3 vīriešu un sieviešu pir
mo seksuālo attiecību laikā izsarg
ājās no iespējamās grūtniecības. 

Vairāk nekā puse no bijuša
jām grūtniecībām nebija plāno
tas, kontracepciju lietoja tikai ne
liels skaits sieviešu. 

Padomu pirms lēmuma pie
ņemšanas par grūtniecības pār
traukšanu puse sieviešu vaicā 
partnerim, otra daļa - ārstam vai 
ari izlemj vienpersoniski. 

Pēc aborta lielākā daļa sievie
šu jūtas psiholoģiski nekomfor-
tabli. Morālo un finansiālo atbal
stu no partnera saņēma tikai pu
se sieviešu. Vīriešu nostāja pret 
abortiem ir kategoriskāka nekā 
sievietēm. 

47% sieviešu un 21% vīriešu pir
mais bērns piedzimiB Udz 21 gada 
vecumam. Nākotnē bērnus vēl grib 
61% vīriešu un 52% sieviešu. 

Visplašāk lietotie kontracepci
jas līdzekļi ir prezervatīvs, dzem
des spirāle, hormonālās pretap
augļošanās tabletes, kalendārā 
metode, nemauktais dzimum
akts. Par kontracepcijas līdzek
ļiem labāk informētas ir sievietes. 

Nekad nevienu kontracepcijas 
metodi nav lietojuši 10% vīriešu 
un 7% sieviešu. Pašlaik nelieto -
27% sieviešu un 20% vīriešu. 

Katrs ceturtais vīrietis cietis 
no fiziskās vardarbības, gandrīz 
katra piektā sieviete - no psiho
loģiskas vardarbības. 

Apmēram 10"I vīriešu un sie
viešu uzskata, ka viņiem ir liela 
vai vidēji liela iespējamība infi
cēties ar HĪV. 

(Pēc Apvienoto NScļju ie
dzīvotāju fonda pētījamiem). 

и 
V Katru dienu pasaulē mirst 

1600 sievietes, kuru nāves ie

mesta ir grūtniecības un dzemdī

bu komplikācijas. Mātes mirstī

bas rādītāji Latvijā ir 10 15 rei

zes augstāki nekā Skandināvijas 
valstis. 

» Rietumeiropā 4% no dzemdē

tājām, ir jaunākais par 19 gadiem, 
Austrumeiropā  12%. 60% pusau

džu grūtniecības ir nevēlamas. 

Pēc "Papardes zieda" 
materiāliem informāciju 

sagatavojusi LINDA 
KALNIŅA 

http://www/i
http://elub.lv/lfpa
http://www-colum-
http://bia.edu/cu/healthwise
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BROKS 
L U Senāta priekšsēdētāja 

vietnieks 

DZĪVE U N I Z G L Ī T Ī B A 
M A I N Ī B Ā 

Kādas pārmainās mūsu dzīvē 
pašlaik notiek? Kādas ir mūsu 
jaunās vērtīborientācijas? Kā no
rit vecā nomaiņa ar jauno un jau
nā attīstība? īsi sakot - kas, kad, 
kur, kā un kāpēc mūsu dzīvē šo
dien notiek? Mērķskaidrība un 
atbilstoša rīcība šobrīd ir ļoti ak
tuāla, it īpaši tādēļ, lai attiecīgi 
organizētu mūsu izglītojošo dar
bību gan indivīda, gan sabiedrī
bas līmenī. Kāda būs mūsu dzī
ve Latvijā, tāda būs arī izglītība 
Latvijā, Latvijas Universitātē un 
citās izglītības iestādēs. 

ĒSOt pārējā no sociālisma uz 
kapitālismu, ko šī pāreja nozīmē 
pārmaiņām izglītībā? Vispirms 
jau nepieciešamību skaidri apzi
nāties (izjust un izprast), ka Lat
vijas izgl ī t ības sistēmas attīs
tība not iek visciešākajā kop-
saistībā ar pārmaiņām arī vi
sās citās ci lvēkdarbības noza
rēs. Izglītības sistēma nekad nav 
bijusi un nevar būt prioritāra ju
ku laikos un, kā tas ir šodien vē
rojams modernajās rietumu sa
biedrībās, izglītība negūst prio
ritāti arī valsts nosacītas sakār
totības apstākļos. Vienmēr un vi
sur dzīves frontē atrodas POLI
T IKA UN EKONOMIKA, izglītī
bai un citām sabiedrības dzīves 
nozarēm nodrošinot aizmuguri. 
To pārmaiņu izraisīto emociju uz
plūdos parasti aizmirstam, tāpat 
kā arī to vispārīgo patiesību, ka 
nav frontes bez aizmugures un 
aizmugure nav fronte. Kopsais-
tību kā visa cēloņa saskatīšana 
un izmantošana, diemžēl pārak 
bieži nav mūsu domāšanas un rī
cības stiprākā puse. Otrkārt, no-
tiekšajās mūsu dzīves pārmainās 
- pārorientācijā uz Rietumu ko
pienas (Rietumeiropas un ASV) 
dzīves standartiem ir nepiecie
šami §kaidri apzināties- mū§diē= 
nu Rietumu dzīvesveidu, tā dižu
mu un postu, mūsu sagaidāmos 
ieguvumus un zaudējumus, kā 
arī Rietumu modernās problē
mas, kuru risinājumā tādējādi ie
kļaujamies un līdztekus kurām 
turpmāk risināsim arī savas vie
tējās problēmas. Tas viss ir ne
kavējoties liekams lietā mūsu iz
glītības sistēmas attīstībā, atbil
stoša izglītības satura un līme
ņa veidošanā, izglītības darba or
ganizācijā un īstenošanā. 

Galvenās pārmaiņas Latvijā 
pašlaik kopumā iespējams rak
sturot kā mūsu dzīves liberalizā
ciju. To neraksturo tikai tirgus 
ekonomikas un Rietumu ekono
mikas propaganda un straujā ie
viešana, tā aptver veselu savstar
pēji saistītu pazīmju kompleksu, 
bez kura rūpīgas apzināšanas ir 
grūti ko sakarīgu pasākt ne tikai 
izglītībā vien. 

Sabiedrības, indivīda dzīves 
ceļa 

Kalpo- T Saimnieko
šana I šana 
Sadale J Tirgus 

A 
Dominē KO- Dominē 
LEKTĪVAIS, INDD7-
individuālais IDUĀLAIS, 
opozīcijā, kolektīvais 

opozīcijā 

TOTALI ANARHIJA 
TĀRISMS 
kreisā puse labā puse 

Sociālde D Liberālde-
mokrātija E mokrātija 
SOCIĀ M LIBERĀ
LISMS 0 LISMS 
KOLEKTĪ K INDIVI
VISMS R DUĀ

t \ LISMS 

Dominē DZĪVE 
kā kolektīva 
saskaņa, 
EKSISTENCE 

Dominē 
DZĪVE kā 
indivīdu cī
na, VIRZĪ
BA 

Mums šobrīd ir ļoti svarīgi ap
zināties, ka ikviena normāla sa
biedrība sevī vieno sociālo un libe
rālo kā viena veselā divas kopsais-
tītas daļas un ir jāizvairās no to 
atsevišķas absolutizācijas, kas no
ved totalitārisma vai anarhi
jas grāvjos. Ikvienā sabiedrī
bā daļa tās indivīdu savā dzī
ves ceļā virzās pa kreiso, citi 
pa labo pusi, bet vēl citi dod 
priekšroku balansēšanai ap šī 
ceļa zelta viduslīniju. Pro
tams, attiecībā uz konkrētām 
valstīm, to grupējumiem, vien
mēr var runāt par ASV, šobrīd 
īpaši tiek popularizēta dzīves-
ceļa labā puse, lai arī vecajā 
pasaulē - Eiropā vēl ir stipras 
sociāldemokrātijas tradīcijas. 
Mums toties ir unikāla piere
dze no dzīves kreisajā grāvī, no 
kura nu ar grūtībām ķepuro
jamies ārā. 

Mūsu dzīves liberalizā
cija un totalitārisma seku 
likvidācija ir šodien galve-
nais, kas ienes jauno Latvi
jas dzīvē un izglītībā. Tikai 
nevajadzētu gan pārmaiņu 
reibonī sadragāt visus sociālis
ma iekarojumus un akli doties 
taisni uz liberālisma grāvi dzī-
vesceļa labajā pusē. Te lieti no
der Rietumu dzīves pieredzes 
un mūsdienu problēmu jau 
pieminētā apzināšana, ar ku
ras rezultātiem vajadzētu no
pietni rēķināties. Vai tiešām esam 
un būsim tādi muļķi, ka nemācī
simies no citu veiksmēm un arī ne
veiksmēm. Bet varbūt to mums 
vienkārši neļauj - kā maizi ēd, tā 
dziesmu dziedi. 

Vai mums būs sava maize un 
sava dziesma? Vai to gribam un va
ram, ko tad darām? Kā konkrēti 
pārmaiņas dzīvē atspoguļojas pār
maiņās izglītībā? Esam pievērsu
šies personības attīstībai, indivīda 
izaugsmei sabiedrības labklājības 
veicināšanas interesēs. Cenšamies 
atjaunot harmoniju un cilvēciskot 
vispārizglītības saturu, līdzsvaro
jot izglītības blokus CILVĒKS 
PATS, CILVĒKS CILVĒKVTDĒ 
un CILVĒKS DABAS VIDĒ. Līdz
tekus cenšamies sabalansēt apgūs
tamās dzīves pieredzes pamatele
mentus ZINĀŠANAS, PRASMES 
un ATTIEKSMES (vērtīborientā
cijas). Diemžēl praksē, skolu na
badzības apstākļos, šīs teorētiskās 
vadlīnijas īstenojas lēni un grūti, 
lai arī vēl joprojām ir visai daudz 
tik tiešām gaišu izglītības darbi
nieku, kas varonīgi notur šo svarī
go mūsu dzīves balsta nozari. To
mēr laiks dara savu: ilgstoša dzī
ves nesakārtotība nodara nopiet
nus kaitējumus ne tikai izglītībai 
vien. Augot bezdarbam vienkāršo 
profesiju darbinieku rindās, pie
aug sarežģīto, intelektuāli ietilpī
go profesiju darbinieku pieprasī
jums, kas savukārt pieprasa atbil
stošas kvalitātes izglītības ieguves 
pieejamību. Loks noslēdzas un jā
dara viss, lai veidotos attīstības 

spirāle. Norietu piedzīvo plaša 
agrā profesionalizācija, jo mūsdie
nu darba tirgus lūkojas pēc vismaz 
kārtīgas vispārējās vidējās izglītī
bas un tajā sakņotas profesionā
lās vidējās vai koledžas profesio
nālās augstākās izglītības. Lai šo
dien pastāvētu maza valsts, tās iz
glītībai ir jākļūst ļoti augstvērtīgai. 

Galvenais šodien- vai izglīto
j am savas zemes saimniekus? 
Vai savā izglītojošā darbībā darām 
visu nepieciešamo, lai kļūtu savas 
dzīves valdnieki un sava likteņa 
noteicēji? Diemžēl, bet visumā mēs 
vēl joprojām pārāk daudz esam 
kalpošanas, mazāk saimniekoša
nas gara iespaidā. Vēl pārāk daudz 
mūsu dzīvē un izglītībā padomju 
sociālisma, par maz jaunā liberā
lisma. Pats uztraucošākais - dzīvē 
nav normālas saimnieku (liberā
lā) un kalpu (sociālā) attiecības, jo 

šobrīd katastrofāli trūkst vidējo 
saimnieku, kas paši sev kalpi. Tā 
ir maksa par pārmaiņu ātrumu, 
kas kā savdabīgs parāds būs pa
šiem sev jāatmaksā - citādi valsts 
nebūs pietiekami stabila un neat
karīga savā atkarībā no ārējiem 
saimniekiem, kuru Latvijai visās 
debespusēs nekad nav trūcis. 

Līdztekus jebkuru sabiedrības 
dzīves rekonstrukciju jeb pārmai
ņu inercei un haosam, šodien īpa
šu uzmanību pelna LATVIJAS 
SABIEDRĪBAS PĀRSTRUKTU-
RIZACIJA. Ir izveidojusies un 
turpina attīstīties jauna mūsu 
sabiedrības struktūra - sabiedrī
bas dzīves nišas un to sākotnē
jais aizpildījums. 

Dzīves straujas liberalizācijas 
rezultātā krasi aktualizējušās sa
biedrības un tās indivīdu materiā
lās un garīgās nabadzības vai ba
gātības sadalījuma problēma. 
Mūsu ikdienā ienāk līdz šim ne
ierastais individuālisms, privātā 
iniciatīva un dzīves cīņas jeb sa
censības gars, kas sevi izpauž nes
audzīgā tirgus konkurencē. Visu 
sākam mērīt ar naudu, visu tie
kam mudināti pirkt un pārdot. 
Jaunais saimniekošanas gars pār
steidz nesagatavotus daudzus jo 
daudzus padomju sociālisma iz
auklētos kalpotājus, kas negrib 
vai arī nespēj kļūt saimnieki vai 
vismaz saimnieciskāki. Bērni un 
jaunieši visu jauno tradicionāli 
pieņem bez īpašiem aizspriedu
miem un, protams, ari visai ne

kritiski. Tā nu pārmaiņu ātru
mā sociālā spriedze ne tikai 
starp aktīvajiem un pasīvajiem 
pieaugušajiem, bet arī starp pa
audzēm. 

Liberalizācijas ienestie bū-
tiskie jauninājumi, kas īpaši ak
centē individuālismu un konku
rences cīņu, šobrīd stipri vien 
aizēno kolektīvo, sociālistisko, 
par ko jārūpējas valstij. Ja paš
laik ari valsts vairāk ir aizņem
ta ar liberalizācijas atbalstu sa
vas ekonomiskās attīstības no
drošināšanai, tad tas tomēr ne
drīkst pārāk ieilgt. Sabiedrības 
stabilitātei nepieciešams libe
rālā un sociālā, individuālā un 
kolektīvā, sadales un tirgus, 
kalpu un saimnieku optimāls 
samērs. 

Kādi ir liberalizācijas iene
stie galvenie akcenti iz
glītībā? Uzvara tirgus 
konkurencē pamazāk 
kļūst par mūsu jaunās 
dzīves vadošo vērt īb-
orientāciju, sākotnēji po
litikā un ekonomikā un 
pēc tam ari pārējās sa
biedrības dzīves nozarēs. 
Uzvara konkurences 
cīņā kā vadošā dzīves 
vēret īborientāci ja uz-

_<4Brāda moderno Rietumu 
atzīto un īstenoto, šobrīd 
vienīgo ceļu uz sabiedrī
bas un tās indivīduTU-
RĪBU un LABKLĀJĪBU. 

Izglītība tās liberālistis-
kā skatījumā ir dzīves cī
nu pieredze un šīs piere
dzes ieguve turpmākajām 
cīņām. Vēl vairāk, šādā 
skatījumā ari izglītības ie
guve ir konkurences cīņa 
izglītības tirgū, izglītības 
pirkšana un pārdošana. 
Taču ikvienā sabiedrībā ir 
gan cīnītāji, saimnieki (uz
varētāji un zaudētāji), gan 
ari skatītāji, kalpi (pasīvie 
un aktīvie)! Te nu, liekas, 
pilnīgi skaidri redzams, ka 

absolutizēts liberālisms dzīvē 
ir tikpat absurds kā absoluti
zēts sociālisms - viss vienmēr un 
visur nav pērkams un pārdodams 
tirgū, tāpat kā viss vienmēr un vi
sur nav gūstams valsts īstenotā 
sadalē. Cilvēces dzīvesceļš ir 
viens, to kopsaistībā veido šī ceļa 
labā un kreisā puses, ieskaitot ari 
robežgrāvjus. 

KĀDU tad KAM IZGLĪTĪBU 
mūsu jaunajā dzīvē? Kādas būs 
Latvijas izglītības sistēmas pie
dāvātās nišas un to aizpildī
jums atbilstoši mūsu sabiedrī
bas jaunajai struktūrai? Turpi
nājumā šoreiz tikai par nelielu 
daļu no tām - Latvijas Univer
sitātes piedāvājamām nišām 
Latvijas izglītībā. 

IZGLĪTĪBA LATVIJAS 
UNIVERSITĀTĒ 

Pārmaiņas dzīvē un izglītībā 
- pārmaiņas Latvijas Universitā
tē. Rūpējoties par augstākās iz
glītības pilnveidi Latvijā, jau at
modas laikā Latvijas Universitā
te pirmā (valstī uzsāka akadē
miskās izglītības kā galvenā uni
versitātes tipa izglītības veida at
tīstību. Pārmaiņu alkās skanīgo 
bakalaura un maģistra grādus 
nekritiski pārņēma ari neuniver
sitātes tipa augstskolas, bet šo
brīd stāvoklis jau normalizējas 
un akadēmiskā augstākā izglītī
ba pamazām gūst atbilstošo iz
pratni, attīstību un atzīšanu vi
sā Latvijas izglītības sistēmā. Ie

cerēta augstākās izglītības ieguves 
iespēju daudzveidīgošanai un pie
mērošanai mainīgajam darba tirgus 
pieprasījumam, akadēmiskā aug
stākā izglītība kalpo kā pamatmo-
dulis sekojošai daudzu vairāk vai 
mazāk radniecīgu sarežģītu profe
siju apguvei. Tās ir profesijas, kurā 
strādājošiem nepieciešama noteik
ta zinātniskās domāšanas izkoptī-
ba, konkrētas zinātnes nozares teo
rētisko atziņu un to ieguves meto
diku pārzināšana, zinātnes un prak
ses kopsaistību īstenošana. Tie ir 
amati akadēmiski izglītotiem profe
sionāļiem, kuri nebūt nav tikai zi
nātnieki (personas, kas ieguvušas zi
nātņu doktora grādu), bet arī zināt
nē kompetenti praktiķi. 

LATVIJAS UN IVERS ITĀTE 
IZGLĪTĪBAI LATVIJĀ šodien, rīt -
akadēmiskās augstākās izglītības, 
akadēmiski izglītotu profesionāļu 
sagatavošanas un pilnveides, izglī
tības zinātnes un attīstības centrs 
Latvijā. 

Akadēmiska 
augstākā izglītība 

Akadēmiski 
izglītotu profesio
nāļu sagatavošana 
un tālākizglītošana 

Izglītības zi
nātne -
izglītības 
kompleksa 
zinātniskā 
pētniecība 

Akadēmisks - zinātnisks, pil
nīgs, teorētisks 

Akadēmiskā izglītība - zināt
ņu teorētisko pamatu studijas un 
to rezultāts 

Izglītības zinātne - izglītības 
zinātniskā pētniecība, kuras īste
nošanā vienotā veselā kopsaistās 
daudzas zinātnes nozares, to 
apakšnozares 

Raksturojot Latvijas Universitā
ti kā zinātnē sakņotas izglītības 
centru, šodien notiekošo dzīves pār
maiņu apstākļos īpaši nozīmīgs 
kļūst tās nodrošinātās izglītības ek-
saktums. Mums šodien ļoti pie
trūkst visaptverošas virzības, het. 
tās pamatā vienmēr un visur ir EK
SAKTS - precīzs, skaidrs, sakārtots 
dzīves skatījums un redzējums. Ik
viena virzība prasa noteiktu kārtī
bu, kamēr eksistenci apmierina ap-
tuvenība, neskaidrība, nekārtība. 
Mums šodien ļoti pietrūkst eksak-
tuma gan domās, gan darbos, gan 
katram atsevišķi un visiem kopā. 
No eksistences jārada virzība. No 
nekārtības - kārtība. No kalpiem -
saimnieki. No kautiņiem jāpāriet 
uz cīņu, no tumsas jānāk gaismā. 
Tas viss jādara saprātīgi, nenomai
not vienu ar otru, bet gan samēro
jot atbilstoši mūsu pašu gribēšanai 
un varēšanai. Un daudz kas nav jā
sāk tukšā vietā. 

EKSAKTUMS nekādā gadīju
mā nav tikai matemātikas, dabas
zinātņu un tehnikas atribūts. Hu
manitārā cilvēkdarbības joma var 
lepoties ar valodniecības, sociālā -
ar ekonomikas izteikto eksaktu-
mu. Eksaktā darbība (izziņa, ap
ziņa, rīcība) ir viens no cilvēkdar
bības pamattipiem, kas sastopams 
visās dzīves nozarēs. To sastopam 
zinātnē un mākslā (piemēram, 
mūzika nav troksnis), eksaktums 
tas taču galu galā ir HOMO SA-
PIENS - saprātīga cilvēka būtis
kākās pazīmes raksturojums. 

(Turpinājums sekos) 
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LIELAIS SPORTS 

I (Turpinājums no 1. lpp.) 
{G.G.: Man bija doma iet uz Eko-

i un vadības fakultāti, bet 
pratu, ka tas ir nereāli, ar to slo-
, kas ir ziemā. Praktiski visu lai-

i pavadi ārpus Latvijas, un tādus 
apjomīgus priekšmetus, kur visu 
laiku jāseko līdz, nav iespējams ie
mācīties. Protams, mūsu speciali
tātē arī jāmācās, bet to visu var at
rast grāmatās, vēlāk visu pārrunāt 
individuāli ar pasniedzējiem. Viņi 
ir pretimnākoši. 

Kādēļ izvēlējāties tieši LU, ne
vis Sporta akadēmiju? 

J.Ģ.: Teikšu godīgi, man bija 
doma iet uz Sporta akadēmiju. 
Kāpēc es izlēmu nākt uz šejieni -
tiešām nezinu. Tā laikam bijusi 
apstākļu sakritība. Man šķiet, ka 
šeit pasniegšanas līmenis aug
stāks - tomēr Universitāte. 

G.G.: Jā, Universitāte paliek 
Universitāte. 

Kā jums izdodas savienot 
studijas ar sportu? 

G.G.: Grūti savienot, tagad 
būs problēmas ar sesijas kārto
šanu. Līdz jūnijam būs jānokār
to gan ziemas sesija, gan jāstudē 
tālāk. Ceru, ka saņemsimies un 
visu nokārtosim. Pats patīkamā
kais - saprotoša augstskola, pre
timnākošie mācībspēki. 

Kāpēc tieši tāds sporta 
veids, kāpēc bobslejs, kāpēc 
slēpošana? 

G.G.: Tā bija tīra nejaušība. 
Pirms četriem gadiem, pēc olim
piādes, bija akcija, kad aicināja 
jaunus cilvēkus tieši uz šo sporta 
veidu. Tas notika Ventspilī, iztu
rēju testus, un tā tas viss sākās. 
Agrāk par bobsleju nebiju domā
jis, ja godīgi, tad tas mani pat pā
rāk neinteresēja, televīzijā to ne
maz neskatījos. Vēlāk iepatikās, 
tagad jau daudz darba ir ieguldīts, 
un pat nenāk prātā, ka varētu to 
mest pie malas. Pirms tam septi
ņus gadus trenējos vieglatlētikā un 
paralēli volejbolā. Mani gribēja sū
tīt uz Murjāņiem, bet es, laikam, 
nobijos no tā, ka būs jādzīvo prom 
no mājām, tas bija tik nepierasti. 

J.Ģ.: Arī man slēpošana nav tas 
sporta veids, kas patiktu visvairāk. 
Man patīk basketbols. Sākumā es 
nodarbojos ar basketbolu, pēc tam 
ar vieglatlētiku un tad pakāpenis
ki pārgāju uz slēpošanu. Trenējos 
jau kādus 10 gadus, bet tā nopiet
ni - 2-3 gadus. 

W ^ KĀDIJŪS ESAT, SPORTISTI? 

Sports, studijas, bet kā ar 
pārējo? 

G.G.: Kad bija jāgatavojas 
olimpiādei, grūti bija to laiku iz
brīvēt, nemitīgi treniņi, mācībām 
arī laiku vajadzēja atrast. Prak
tiski nebija brīvā laika, bet var 
jau izbrīvēt. 

J.Ģ.: Mums slēpošanā bija 
mazliet citādāk - no pēdējiem čet
riem mēnešiem mājās biju tikai 
divas nedēļas, tā kā nekas īpašs. 

Kā jūtaties kursā, kā jūs 
uztver? 

G.G: Pagaidām vēl neesmu sa
ticis kursabiedrus, tikai kādus 
pāris cilvēkus. Domāju, ka nor
māli, mums tāds labs kurss, ļoti 
draudzīgs. Katram ir tā bijis, ka 
jābrauc uz ilgāku laiku projām. 

J.Ģ.: Jā, visi ir sportisti, ne
kas jau nebūs mainījies. 

Jums ir kāds hobijs, kaut 
kas īpašs, dvēselei? 

G.G.: Meitenes! Nu, ja runā 
nopietni, tad visi hobiji saistīti ar 
sportu. Man ļoti patīk volejbols. 
Citreiz gribas pasēdēt mājās, lai 
neviens netraucē, palasīt kādu 
grāmatu, paklausīties mūziku, 
bet tas ir atkarīgs no garastāvok
ļa. Man ir tā, ja es ko ieraugu un 
man patīk, tad patīk, nekad nav 
tā, ka no viena man patīk pilnīgi 
viss, bet no cita - pilnīgi nekas. 

J.Ģ.: Basketbols, varbūt mūzika 
mazliet. Man patīk klasiskā mūzi
ka, modernā, nevaru teikt, ka sim
patizēju smagajai mūzikai, kaut gan 
to arī var kādreiz paklausīties. 

Jūs daudz braukājat pa ār
zemēm, nav ienācis prātā pa
likt tur? 

G.G.: Tas arī ir laika jautā-

jums. Studējot ārzemēs, blakus 
nekas nesanāk. Gribētos jau pa
mēģināt, bet nav laika. Par pa
likšanu uz dzīvi, nē, nekad tādas 
domas nav bijušas. 

J.Ģ.: Būtu jauki pastrādāt, pa
dzīvot, bet braukt no šejienes pro
jām, varbūt pēc nezin cik gadiem, 
pagaidām nē. 

Kura valsts no tām, kuras re
dzējāt, jums visvairāk patika? 

G.G: Tā pati Japāna nebija slik
ta, bet apnika. Trīs ar pusi nedēļas 
dzīvot, visu laiku smagi treniņi, ne
bija tādas īpašas kultūras program
mas, bet man patika. No Eiropas 
man patīk Šveice, Vācija diezgan 
pierasta, bet Šveice ir skaista valsts. 

J.Ģ.: Man Japāna nepatika, 
drīz apnika. Drīzāk vairāk patīk 
Eiropa - Itālija, Spānija, Andora, 
Skandināvija jau ir apnikusi. 

Par ko jūs domājāt, kad bi
jāt Olimpiādē? 

G.G: Es nepiedalījos, biju rezer
vē, godīgi sakot, gribējās pašam 
piedalīties. Tās ir tādas sacensības, 
kur emocijas iet visam pāri. Var re
dzēt, ka cilvēki ir gatavojušies uz 
to visu mūžu, lai kaut ko sasnieg
tu šajā olimpiādē. Tur ir fantastis
ka gaisotne. 

J.G.: Distancē es ne par ko ne
domāju, tur nedomā nekā, vien
kārši dari. Bet tā tur ir jauka spor
tiska atmosfēra, to nevar izstās
tīt, tas ir jāredz. Ir sporta aizkuli
ses, tajās notiek daudz vairāk. 

Kas tad? 
G.G: Tur ir sagatavošanās. Cil

vēkam no malas var likties, ka tas 
ir ļoti forši - starti, dzīvošana, visi 
tādi priecīgi. īstenībā bobslejā, tas 
ir četri braucieni knapi pa minū

tei, un četri gadi grū
ta darba. Tev jāziedo 
savs laiks, sava vese
lība, lai vēlāk izbau
dītu tās emocijas pie
cas minūtes. 

Sports ir savā 
ziņā azarts , jūs 
esat azartiski cil
vēki? 

G.G.: Uz sportu -
jā. Ar azartspēlēm es 
īpaši neaizraujos, 
protams, ir mēģināts. 
Ir tāda tradīcija: sep
tembrī Montekarlo 
notiek tādi "plezīra" 
mači - pasaules čem
pionāts it kā saucās -
tikai starta iestū-
mējs, ne sniega, nekā, saule spīd, 
karsts, Monako princis uzņem 
mūs. Tad ir viens vakars jāatvēl, 
lai aizietu uz kazino. Tur sabrauc 
cilvēki, spēlē uz kārtīgām sum
mām - mums atliek tikai skatīties, 
kā spēlē un ko paspēlē. 

J.Ģ.: Esmu visu pa vienai rei
zei izmēģinājis, nožēlojis - tagad 
viss, pietiek. 

Kāda ir jūsu attieksme 
pret smēķēšanu, alkoholu? 

J.Ģ.: Nesmēķēju, tas ir kate
goriski, ar alkoholu sevišķi 
neaizraujos. Kas par daudz, tas 
par skādi. 

G.G: Smēķēšanu pagaidām 
nepieprotu. Ar alkoholu... ko no
zīmē lietot? Dažreiz, brīvajā lai
kā, starpperiodos, kad beidzas 
sezona, tad jau var izklaidēties. 

Vai kāds no jums ari strādā? 
G.G: Jā es strādāju Valsts Ap

sardzes dienestā. Tur ir ļoti pretim
nākoši priekšnieki, praktiski es 
strādāju martā un aprīlī, kad esmu 
mājās - pārējo laiku viņi ļauj man 
braukt uz nometnēm, sacensībām. 
Viņi atbalsta sportu -13 cilvēki no 
iekšlietu struktūrām ir Olimpiska
jā komandā. Tas jau ir rādītājs. 

J.Ģ.: Es nestrādāju. Mums 
Gulbenē ir sporta klubs, kas no
drošina man visas ar sportu sais
tītās lietas. 

Kā jūs tālāk veidosiet savu 
dzīvi? 

G.G.: Tagad mēs mācāmies -
būsim vai nu treneri, vai fizkul
tūras skolotāji, vēl varēsim pa
sniegt veselības mācību. Maģis
tratūra mūsu fakultātē ir tikai pe
dagoģijā, nav tāda specifiska no

dalījuma sportam, bet par skolo
tāju nezinu, vai gribu iet. Domāju 
par trenera darbu, man tas ir tu
vāk, kā nekā visu mūžu sportoju. 

J.Ģ.: Es arī gribētu saistīt sa
vu dzīvi ar savu sporta veidu. Pe
dagoga darbs nav mans dzīves 
sapnis. Par treneri - jā, varētu. 
Bet gan jau dzīve rādīs. Gribētos 
sagatavoties nākošajai olimpiā
dei, darboties šajā jomā. 

G.G: Jā, olimpiādei nevar sa
gatavoties viena gada laikā, tur 
vajag vismaz četru gadu ciklu, tā
du, kāds ir tas laika posms starp 
olimpiādēm. Visu šo laiku ir 
mērķtiecīgi jāgatavojas, viena ga
da laikā nevar saraut. 

Kāds ir galvenais mērķis jū
su dzīvē ? 

G.G: Pašreiz viss ir saistīts ar 
sportu. Otrā vietā pagaidām ir at
bīdīta izglītība, bet es saprotu, ka 
tā arī ir ļoti vajadzīga. Bez izglī
tības šajā dzīvē neko nevar sa
sniegt. 

J.Ģ.: Vismaz vēl četrus gadus 
tikai sports, izglītība, gribētos sta
bilitāti personīgajā dzīvē, pama
tu zem kājām, bet pagaidām ir 
sports. Kaut gan visu dzīvi no 
sporta dzīvot ir ļoti sarežģīti. 

INESE REIMATE 
Juris Ģermānis, 
slēpošana 
10 km, laiks 32 min. 05,8 sek., 

77. no 98 dalībniekiem, 
iedzīšanas brauciens vīrie

šiem, 15 km., nefinišēja. 
Gatis Gūts, 
bobslejs 
rezerve. 

Kausa izcīna džudo Galda tenisisti dosies uz 
Eiropas čempionātu 

S/k "Universitātes Sports" galda te
nisisti republikas čempionātā galda te
nisā izcīnīja 14 medaļas no 24 iespēja
mām. Pēc čempionāta rezultātiem no
teica valsts izlases sastāvu Eiropas čem
pionātam Holandes pilsētā - Eindhove-
nā. No mūsu kluba republikas izlasē 
iekļuva S. Vasiļjevs, G. Rūsis - vīriešiem 
un O. Kartuzova un J. Jozepsone - sie
vietēm. Komandas pamatsastāvā ir trīs 
dalībnieki; tātad lielākā daļa mūsējo. 
Vairākas reizes Eiropas un pat Pasau
les čempionātā visu izlasi pārstāvēja S/ 
k "Universitātes Sports" galda tenisisti. 

Šoreiz tika izcīnīts pamaz zelta me
daļu. Sacensībās startēja pat Krievijas 
pilsone N. Kļirnānova, kurai uz gadu 
ir uzturēšanās vīza. Savā laikā spēlē
jusi PSRS jaunatnes izlases sastāvā 
Kadetu grupā un Eiropas jaunatnes 
čempionāta komandu cīņā izcīnījusi 
zelta un bronzas medaļas. Tagad ap
precējusies ar liepājnieku un Latvijas 
čempionātā kļuva par čempioni vien
spēlē un jauktajā dubultspēlē. 

Arī jauno, četrpadsmitgadigo zēnu 
meistarības līmenis strauji audzis, jo R. 
Lasmanis no Rīgas pirmo reizi izcīna 
bronzas medaļu pieaugušo grupā. Tāpēc 
J. Zicāna - 5. vieta un U. Šāvēja - 6. vieta 
vienspēlē uzskatāms par panākumu. 

Nedaudz par mūsējo panāku
miem. Vīriešu konkurencē jau desmi
to reizi par čempionu kļuva S. Vasiļ
jevs. Vēl līdz šim nevienam vīrietim 
nav izdevies izcīnīt tik daudz čempio

na titulu vienspēlēs. Finālā viņa pre
tinieks bija arī mūsu G. Rūsis, ar ku
ru viņi finālā tikās nu jau kuro reizi 
un vienmēr uzvarējis S. Vasiļjevs. Ari 
šoreiz ar 3 : 1 skaistā mačā uzvarēja 
S. Vasiļjevs. S. Vasiļjevs ar J. Apsi 
tāpat, kā pērn, izcīnīja bronzas me
daļas. Bet G. Rūsis pāri ar J. Zicānu 
- sudraba medaļas vīriešu dubultspē
lē. Finālspēle vīriešu dubultspēlē bi
ja viskuriozākā. 

Mūsējie pirmajā setā bija vadībā 
ar 15 : 4 un tomēr pamanījās zau
dēt. Toties otrajā setā, vadībā ar 18 
: 9, viņu pretinieki, kādreizējie mū
su kluba biedri - V. Tolkačevs un V. 
Glazunovs, tagad pārstāv RTU, mū
sējie pietuvojās rezultātam 19 : 20 
un galotnē - zaudējums. Nepatīka
mi, bet tāds jau ir galda teniss. 

Vēl vienu sudraba medaļu J. Zicāns 
ieguva pāri ar I. Jozepsoni. Sieviešu 
vienspēlē otrajā vietā I. Jozepsone, bet 
O. Kartuzova - trešajā vietā. Toties abas 
lieliski darbojās pāri un sesto reizi pēc 
kārtas izcīnīja čempiona nosaukumu 
sieviešu dubultspēlē.Vēl O. Kartuzova 
pārī ar S. Vasiļjevu izcīnīja bronzas me
daļas jauktajā dubultspēlē. 

Drīzumā jau notiks republikas 
komandu čempionāts "Elites" līgas 
I kārtā, kur vairums dalībnieku at
kal tiksies savā ttarpā. 

GENĀDIJS KARTUZOVS, 
LU GALDA TENISA SEKCIJAS TRENERIS 

6. martā Aspazijas bulvārī 1 kār
tējo reizi notika LU kausa izcīņa 
džudo. Šī bija jau VIII Universiādes 
izcīņa. Jāpiebilst, ka Universiādes 
ietvaros LU nekad nav ieguvusi ze
māku vietu par otro. Pagājušogad 
mēs sev priekšā palaidām Policijas 
akadēmiju. Jā, konkurence aug! 

Šoreiz piedalījās pavisam 34 da
lībnieki. Un mēs bijām tie, kas pirmo 
reizi izbaudīja jaunos noteikumus. Nu 
vairs maksimālā cīņā neilga piecas, 
bet gan tikai četras minūtes. Mainī
jās arī svara kategoriju nolikums. 

Pirmā svara kategorija bija, sā
kot no 60 kg. 

Par čempioniem 60 kg kategori
jā kļuva Sergejs Gūts no ģeogrāfu I 
kursa, viņš izcīnīja pirmovietu; ot
rajā vietā ierindojās Oskars Staņa 
no Ķīmijas fakultātes II kursa; tre
šo vietu ieņēma Raimonds Terent-
jevs no Ķīmijas fakultātes II kursa. 

66 kg kategorijā pirmo vietu ie
guva Guntars Svuas no Fizikas un 
matemātikas fakultātes IV kursa. 
Par otro vietu cīnījās Artūrs Pēr
kons, ari no fizmatiem, IV kursa. Un 
trešo vietu izcīnīja Viktors Gabodza 
no ģeogrāfu III kursa. 

73 kg kategorijā pirmā vieta tika 
piešķirta Fēliksam Polim no juris
tiem, viņš mācās IV kursā. Arī otrā 
vieta nav peļama, tajā ierindojās 
Guntis Apinis no Teoloģijas fakultā
tes III kursa. Un trešā vieta Jurim 

Vērmanim no ķīmiķu III kursa. 
81 kg kategorijā pirmo vietu izcīnī

ja Oļegs Dzenītis no ķīmiķu I kursa. 
Otrā vieta Jevgeņijam Kuzņico-

vam ("Universitātes Sports"). Un 
trešā vieta Gatim Smiltiņam no 
biologu I kursa. 

90 kg - kas tad dabūja pirmo vie
tu šajā svara kategorijā? Jā, pirmā 
vieta Vjačeslavam Damčenko 
("Universitātes Sports"). Otrā vie
ta Ilmāram Jalsanam no Ekonomi
kas fakultātes II kursa. 100 kg ka
tegorijā pirmo vietu izcīnīja Losnu-
tovs Andris no ķīmiķiem. Bet otrā 
vieta Vāllim Valderam no vēstur
nieku II kursa. 

Visbeidzot, 100 un vairāk kilo
gramu svara kategorijā pirmo vie
tu izcīnīja Henrihs Damroze. 

"OPEN" svara kategorijā (abso
lūtā) - ceturto gadu pēc kārtas čem
piona titulu iegūst Fēlikss Polis, 
kurš finālā uzvarēja Vjačeslavu 
Damčenko (LU absolventu). Trešā 
vieta Oļegam Dzenītim. 

Tātad fakultāšu komandas ie
rindojās šādā secībā: Juridiskā; Ķī
mijas; Ģeogrāfijas; Fizikas un ma
temātikas; Vēstures un filozofijas 
fakultāte. Sestā vieta - VS (ārpus 
konkursa); septītā vieta - Teoloģi
jas fakultāte un astotā vieta - Bio
loģijas fakultāte. 

"Kriminogēnā situācija arvien 
pieaug, tāpēc būtu jāzina elemen

tārākie pašaizstāvēšanās paņēmie
ni", uzsvēra I. Klintsons. Taču ne ti
kai es, bet ari tie, kas piedalījās ša
jās sacensībās, teica, ka galvenais ir 
piedalīties, nevis uzvarēt. 

Imants Klintsons, atbildīgais pa
sniedzējs par cīņu LU par šīm sacen
sībām, pastāstīja, ka šīs kārtējās sa
censības pierādīja, ka studentu vidū 
džudo ir liela piekrišana. Jāatzīst arī, 
ka džudo ir žņaugšanas un sāpju pa
ņēmieni, tāpēc visiem piedalīties nav 
ieteicams. Startēja gandrīz visi labā
kie, izņemot I. Zaltānu, kurš bija gu
vis savainojumu. Nestartēja arī Ar
mands Urbraško, kurš jau vairākus 
gadus ir viens no mūsu līderiem. Ce
ru, ka 21. martā viņi un vēl daži star
tēs LU izlasē VIII Universiādē. 

I. Klintsons ari atzina, ka gatavī
bas līmenis bija labs. Jāatzīst, ka 
mums ir problēmas ar epikējumu. 
Vajadzēja pat mainīties ar kimono, 
jo to skaits bija nepietiekošs. Meklē
jam bagātus sponsorus! 

Patīkami, atzina I. Klinsons, ka 
mūsu cīņā specializējas absolventi. 

Paldies Normundam Stružam, 
kurš strādā firmā "Pepsi-Cola", jo 
viņš mūs nodrošināja ar firmas dzē
rieniem. 

I. Klintsons uzsvēra, ka šīs bija 
veiksmīgas cīņas, jo savainojumus 
neguva neviens no startējošiem da
lībniekiem. 

HARIJS 
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KINO KINO 

KINOKONKURSS AR "MASKU1' 
Paldies visiem, kas piedalījās iepriekšējā kino konkur-

ļsā. Atbildes saņēmām ne visai daudz, turklāt neviens nebija 
latbildējis pilnīgi pareizi, tāpēc piedāvājam atbildes uz 
pagājušās kārtas jautājumiem: 

1. "Atvadas no Lasvegasas". 
2. "Brašulis atgriežas" un "Apsūdzēto reiss". 
3. Jā, ir. 
Bet tagad jauni jautājumi: 
1. Kādu balvu šogad saņēma Robins Viljams, un 

par ko? 
2. Kādas ir Rob iņa Vil jama filmā "Flaber is" 

atveidotā varoņa raksturīgākās īpašības? 
3. Kādās f i lmās tēlojis akt ier is Kr istofers 

Makdonalds. 

Atbildes jānogādā "Universitātes Avīzē" līdz pirmdienai, 
6L aprīlim, neaizmirstot norādīt savas koordinātes, lai 
būtu iespējams paziņot par balvas saņemšanu. Labu veik
smi! Un esiet tikpat atsaucīgi kā agrāk! 

Kino "Maska" repertuārs no 3. aprīļa: 

13.00, 14.30, 16.00 un 18.00 Komēdija visai ģimenei 
"Flaberis" (Biļešu cena Ls 1,50, pirmdienās - Ls 0,70) 

MŪZIKAS ZIŅAS y VIESI NO GETINCENAS 
vētdien, 22. marta vakarā LU Lielajā aulā notika kon-
s.' Uzstājās Getingenas universitātes studentu koris un 
istris kopā ar mūsu kori "Juventus". Orķestris atskaņo-
oberta Sūmaņa uvertīru "Manfrēds", bet kori dziedāja 

Kārla Orfa "Carmina Burana". Skaņdarbs komponēts 1937. 
gadā, par pamatu ņemot XIII gadsimta dzejas un dziesmas 
no manuskripta, kas atrasts XIX gadsimtā kādā Bavārijas 
Alpu benediktīniešu klosteri. Tas bija publicēts komiski sa
grozītā latīņu un viduslaiku vācu valodā, un tieši tā tas arī 
izskanēja šajā koncertā. 

Manuprāt, šis koncerts bija lieliska iespēja labāk iepazīt 
vācu mūziku, ieklausīties neparastajā dziesmu skanējumā 
un vienkārši labi pavadīt laiku. Ne īpaši daudzie klausītāji 
no koncerta aizgāja ļoti apmierināta ar mākslinieku snie
gumu, apmierināta ar savu izvēli atnākt uz šo koncertu. 

SIGNE DONIKA 

TORNIS Rec. (Latvijas mūzikas 
izdevniecība) jaunumi marta un 

aprīļa sākumā 
Grupa BALOŽI P ILN I PAGALMI Torņa studijā uzsāku

si sava ceturtā studijas albuma ierakstu. Ieraksts zīmīgs 
ar to, ka tas tiek veikts ar PC, pirmo reizi Torņa studijā. 

Izjukusi grupa YULUNGA. Drīzumā klajā nāks YULUN-
GA otrais albums "Enģelis-baletdejotājs" (ierakstīts Torņa 
studijā, 1997. gadā), ōaidāms, ka grupas dalībnieki nodiln-
nās vismaz divas jaunas grupas. 

Izlaista SIRKE 603 + BUNGI KUNGI kasete (Tornis/Ve-
lo). SIRKE 603 ir grupas SIRKE instrumentālās mūzikas 
programmas ieraksts (1997. gada rudens), bet BUNGI KUN
GI - vienas dienas tikai sitamo instrumentu projekts (1995. 
gada vasarĀ). Abi ierakstīti Torņa studijā. 

Kaseti iespējams pirkt un saņemt pa pastu, sūtot uz TOR
NIS Rec. pasta adresi Ls 1,20. 

Grupa VOISKA (grupas VOICEKS cits nosaukums) spē
lēs 14. martā, vairāku grupu koncertā "Zirgu pastĀ" (Dzir
navu ielā 46). 

Grupas LATVIJAS GĀZE tuvākie koncerti: 
27.03. - "Zaļā Vārna", Krāmu ielā 2 
4.04. "Undīne", Dubulti, Dubultu laukumā 1. 
TORNIS Rec. kasetes joprojām iespējams pirkt pa pa

stu (sūtiet Ls 0,10 pastmarku, lai saņemtu katalogu), kā 
ari veikalos "DeSants" (Lāčplēša ielā 25, Rīga) un "Mūzi
kas Pasaule" (Rīga). 

JĀNIS DA UGAVIETIS 

KAUVU iipUģu ihettAt 

Rīga pārcietusi lie
lo kazi. 

Mēs divatā gājām 
uz makšķerēju. 

Es runāju kreviski, 
latiski, angleski. 

Nevar būt milestiba, ja nav brīvības. 

Uz lekcijām es eju ar kājām. 

Brīžiem manā galvā lien slikti domi. 

Es ļoti daru latviešu valoda un veļu uz labi. 

Katru ritu sētnieki loti labi slauc ielu. Tas, kas ne
slauc tik labi, vajag sods. 

Skolnieks nevar rakstīt pa galdiem un sienam, va-
jaga burtņica. 

Suni un kaķi staigāja pa jelu bez kungiem, (laikam 
domāts - kungiem). 

April! jļu4y 
"LOLITAS BRĪNUMPUTNS" -
vai jauna lapaspuse latviešu 

mūzikas vēsturē? 
Nu jau kādu laiku ir pieklusuši un aprimusi vis

pārējā masu ekstāze par kādu koncertu, kas notika 
11. marta vakarā, krodziņa Tim McShare's pagrabi
ņā. Koncerta galvenie varoņi bija neviens cits kā 
Latviešu mūzikas uzlecošā zvaigzne - grupa "Lolitas 
brīnumputns". Uzlecošā zvaigzne tāpēc, ka šajos 
skarbajos konkurences apstākļos tā ir atradusi sa
vu nišu jiiiiZjkas pasaule, un lēnam ta ticlc pilnvci*-
tīgi apgūta. Droši varu teikt, ka "Lolitas brīnumput
na" izvēlētais mūzikas stils Latvijā vēl nav guvis pie
tiekamu ievērību no citu grupu puses, tādēļ arī tas 
liekas jauns, nedzirdēts un pārsteigumiem puns. 

Pats koncerts noritēja foršā atmosfērā. Koncertam 
iesākoties, liela daļa klausītāju sēdēja flegmātiskā mierā 
pie alus nokrautajiem galdiņiem, bet, izskanot pēdējām 
dziesmām šajā koncertā, publika bija pārvērtusies par 
transā iegrimušu pūli, kas, nespēdams novaldīt emoci
jas, spiedza, raudāja un pat koda sev pirkstos. Protams, 
nav jēgas atstāstīt koncerta norisi sīkāk, jo labāk vien
reiz dzirdēt nekā desmit reizes lasīt... 

Pēc koncerta nogurušie, bet visnotaļ pretimnākošie gru
pas dalībnieki piekrita sniegt nelielu ekspresinterviju. 

Kopīgi noskaidrojām, ka daži grupas biedri ir nesen at
braukuši no Kubas un saglabājuši savus vārdus - Alfredo 
Toska, Gonsaless u. c. Savukārt tie, kas vēl grasās apcie
mot Fidela Kastro viesmīlīgo zemi, ir paturējuši mātes do
tos vārdus - Reinis un Arturs. Šie grupas dalībnieki ir no
lēmuši pa visiem sadalīt šādus mūzikas instrumentus: bas-
ģitāru, elektrisko ģitāru, ērģeles, sitamos instrumentus, 
kā arī dziedāšanu. Bet bez šaubām, grupas skanējuma 
oriģinalitāti papildina viesmālcslinieki, kas tos pavada vi
sos koncertos. Šajā jaukajā pasākumā tie bija trīs, un vi
ņu mūzikas instrumenti ir dažāda tipa pūšamās ierīces. 

Par viņu spēlēto mūzikas stilu viņi vienojās ātri, un 
teica, ka tas esot tieši tas stils, ko dzird klausītājs (tā
tad - šogad no projekta "Casablanca" stila mūzikas līdz 
pat funky un vēl tālāk...). 

Tā kā intervija notika ārā, kur valdīja nemīlīgs auk
stums, vēl tika atbildēts tikai uz dažiem jautājumiem: 
grupas vecums ir jau turpat desmit gadu, un par tās pio
nieri ir jārnin maģiskais biedrs Pūcītis (kuru paši dalīb
nieki gan savām acīm nav redzējuši, un vai vispār kāds 
viņu ir redzējis?...). Runājot par dalībnieku personīgo dzī
vi, tie teica, ka visi ir jauni, brīvi un daži šķīrušies. 

Tuvākajos mēnešos grupa piedalās dažādos slēgtos 
vakaros, pat valdības līmenī. Tiem, kuri grib paši ska
tīt grupu vaigā, ir jāseko reklāmai, un noteikti drīz 
būs kāds koncerts ar šīs grupas līdzdalību. 

Par grupas dalībnieku darbību ārpus mūzikas sfēras, tie 
atbildēja aplinkus, tādēļ nevaru pateikt, ko īsti viņi vel dara. 

Un intervijas izskaņā, manis mudināta, grupa vie
nojās par savu moto, kas raksturo gan grupu kopumā, 
gan katru tās dalībnieku atsevišķi: "Mūzikā ir spēks"... 

' ANDRIS ŠIROVS 

Kad suņis iet pastaigā vajag paņemt kopa ar suņi mai
siņu un lāpstiņu. Kad sunis grib iet tualetē nedrīkst viņu 
laidīt uz trotuāri. 

Es domāju, kad noteikumi nav nākuši uz plašu apsprie
šanu. 

Vislabāk man patīk rožas podiņās. (rozes). Viņš pasnie
dza man piecas rožas. 

Mans skaistuma ideāls ir kokas. 

Kafeinica "Lingva" strada ar sieptini un trīsdesmit mi
nūtes līdz no divpadsmit. 

PALAUZI GALVU 

Horizontāli: 1. Mākslīga ūdenskrātuve. 6. Kopēja 
saimnieciska darba veicēju apvienība. 10. Maigs, glās-
mains. 11. Liela karakuģu vai gaisa karaspēka vienība. 
12. Miessargu un spīdzināšanas rīki - pītas pātagas īsā 
kātā. 13. Sieviešu vārds maijā. 14. Latviešu gleznotājs 
(1925. -1983.). 15. Pozitīvi lādēti joni, kas elektrolīzē vir
zās uz katodu. 16. Latīņu alfabēta trešais burts no bei
gām. 19. Līdzeklis, lai kādu ievainotu, nogalinātu. 23. 
Mājas gariņi romiešu reliģijā. 25. Noteikta (dzīves, dar
ba) kārtība. 26. Pirms ilga laika. 27. Naudas vienība Spā
nijā. 28. Viena no deviņām Apollona mūzām Sengrieķu 
reliģijā. 30. Valsts Āzijā, kas ir Ķīnas neatņemama sa
stāvdaļa. 34. Virzās kādam pa pēdām. 39. Reliģijas tiku
miskais pamatlikums. 40. Latviešu dzejniece. 41. Zemes 
virsmas vispārināts samazinājums. 42. Elpvads. 43. Re-
cekļaina masa, ko iegūst, ilgi vārot gaļas, kaulu produk
tus. 44. Mērķēt. 45. Maza zivs ar dzeloņiem muguras spu
ras priekšā. 46. Vadorgāna vai atveres sašaurinājums. 

Vertikāli: 1. Rīgas pilsētas daļa. 2. Robaini, gaļīgi vei
dojumi uz dažu putnu galvām. 3. Katru dienu. 4. Sliņķe. 
5. Planētas pavadonis. 6. Viedokļi kādas parādības aplū
košanā. 7. Monopolu apvienības forma. 8. Kādas Eiropas 
valsts galvaspilsēta. 9. Nelieli vāveru dzimtas grauzēji, 
kas dzīvo stepju apgabalos. 17. Viengadīgs kāpelētājaugs 
ar dzelteniem, oranžiem vai sarkaniem ziediem. 17. Elas
tīga stiegra mūzikas instrumentā. 19. Iestrādāt sēklu ze
mē. 20. Tukli. 21. Skorbuts. 22. Augstākais vulkāns Kam
čatkas pussalā, Kluču... 23. Plēsīgs kaķu dzimtas dzīv
nieks ar biezu, kuplu rūsgani brūnu apmatojumu. 24. Ne 
tik biezi. 28. Domu apmaiņa, pārrunas. 29. Zodiaka 
zvaigznājs. 31. Secīgs pārskats. 32. Liels daudzums, liels 
skaits. 33. Blīvi apklāts. 35. Aizliegums ievest valstī vai 
izvest no tās valūtu, preces un citas vērtības. 36. Muzi
kāla komēdija. 37. Daudzgadīgs tropu un subtropu augs 
ar garenām, gaļīgām lapām. 38. Neprātīgie. 
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universitātes 
a v ī z e P i e l i k u m s 

KAD? 
ZINAS NO PAŠPĀRVALDĒM 

Šinī rakstā jums tiek piedāvā
ta pati svaigākā informācija no 
pašiem labākajiem jauniešiem, 
kuri pārstāv fakultāšu pašpār
valdes. Nu, bet ko tad ir sadarī
jušas šīs labās organizācijas, kas 
sevi dēvē par pašpārvaldēm. 

BIOLOGOS pilnā sparā rit 
konkurss par pieminekļa izveidi 
pirmajam biologam Horācijam. Ir 
pat iesniegti pirmie meti. Jau tu
vākajā nākotnē ir plānots uzsākt 
pārrunas ar fakultātes kafejnīcas 
īpašnieci par sortimenta papla

šināšanu. EKONOMU vīri pārstāvēja 

Latvijas Universitātes 
godu "Vīru spēlēs". Ko
manda ieņēma augsto 
astoto vietu (41 ko
mandas konkurencē). 

Ja ņem vērā, ka pārējās koman
das sastāvēja no militāristiem, 
tad šis panākums ir īpaši slavē
jams. Ekonomu sportistu koman
das (basketbola un futbola) ko
mandas brauc uz Franciju, uz 
"Piecu bumbu turnīru", kurā pie
dalās komandas no visas Eiropas 
un ne tikai. Fakultātes pašpārval
des aktīvākie pārstāvji veic jau 
pirmās iestrādes Ekonomu dienu 

Nepagāja ne divas nedēļas, 
kad Vēstures un filozofijas fakul
tāte sagaidīja Valentīna "atrau
gas". Pasākums bija iecerēts gan 
individuālām izpriecām, gan ko
pīgām izdarībām. Apbrīnojamā 
kārtā apmeklētāju pulks neizcē
la fakultātes durvis, tādēļ var 
teikt, ka gaisotne bija gana omu
līga. Gods un slava Robertam Lī
nim - vecajam punkam spēks vēl 
kaulos, ko viņš apliecināja, teica
mi novadot pasākumu. 

Paredzētā vakara nagla - la
bākā mācībspēka denuncēšana -
bija šoks visiem vēsturniekiem, 
jo labākie no labākajiem izrādās 
ir politikas zinātņu katedras mā
cībspēki Valdis Bergs un Miķelis 
Ašmanis. Mīli sveicam viņus! 

Kā jau pie Valentīna pie
ņemts, tika kronēts ari fakultā
tes labākais dejotājs, kurš pēc 
kompetentās žūrijas vērtējuma, 
vienbalsīgi izrādījās Valdis Kuz-
mins. Ar meiteņu spiedzieniem 
un puišu apbrīnas skatieniem 
viņš tika pavadīts līdz zāles dur
vīm. Aktīvs uz ēverģēlībām, tā
tad ari konkursu uzvarētājs, bi
ja ari Andris Baumanis ar iesau
ku - "Spartaks", kurš balvu izpel

nījās studentu pašpārvaldes 
priekšnieka U. Lapsiņa speckon-
kursā, neatbildot tikai uz ele
mentārāko jautājumu par "picu 
peperoni". Nesekmīgs bija Anitas 
V., Ingmāra B. un Lauras K mē
ģinājums izjaukt konkursu - viņi 
ātri tika neitralizēti. 

Savu dziedāšanas prasmi va
kara apmeklētāji izrādīja vairāk 
neoficiālā atmosfērā kafejnīcā, 
kur norisinājās dziesmu karš 
starp vēstures kopu "Livonieši" 
un studentu korporāciju pārstāv
jiem. Uzvarētājs netika noteikts. 

īsi pirms pasākuma beigām, 
pīkst. 4.35 no rīta bija negaidīts 
apmeklētāju vilnis, bija jāizsauc 
pat ugunsdzēsēji, - pa durvīm iek
šā tikt vairs nevarējaplkst. 4.40, 
tāpēc tie (ugunsdzēsēji) ar tre
pēm palīdzēja iekļūt deju zālē. 

Lai ari kā, vakars izdevās labs, 
mūzika graujoša un Valentīns 
dāsni apdāvināja visus ar bučām. 
Visi, kurus brašais zemessargs 
neielaida iekšā fakultātē, laipni 
gaidīti ciemos nākamajā reizē. 

UZ DRĪZU ATKALREDZĒŠANOS, 

SIGITA SNIĶERE 

(VFFSPP) 

IN MEMORIAM 
Latvijas Studentu apvienība 

(1994- 1998) 

Apvienība dzima tanī tālajā, 
grūtajā 90. gadu vidū, tagad dē
vētajā pārmaiņu un juku laikā. 
Jau ar pirmajiem zīdaiņa ieklie-
dzieniem tā sevi apliecināja kā 
dzīvotspējīga organizācija. 

Tās mērķi un gara skatieni bi-
ja cēli un daudzsološi, bet... Jā, 
runāsim šoreiz tikai par labo. 

Šī apvienība paliks ikkatra 
studenta sirdī un dvēselē. Lai arī 
tās dzīve nebija gara, kā mēdz 
teikt, tomēr tā bija varen ražena. 

Vēl tagad studentu sirdīs kvē
lo jautrā akcija pret armiju pie 
Brīvības pieminekļa, ar vējdzirna
vām līdzīgā cīņa par atlaidēm stu
dentiem sabiedriskajā transportā, 
fantastiskā "Sliņķu" darbība. Jā, 
tā varētu turpināt bezgalīgi... 

Pēc viņas palika daudzas mei
tas, t.i., darba grupas (jā, šoreiz 
nepalīdzēja pat meita - mediķe). 

Mēs ceram, lai ari Apvienība 
ir aizgājusi, tās darbi pāraugs 
jaunā kvalitātē. Mēs izsakām ce
rību, ka Sliņķe (ari kārtējā mei
ta) kopā ar visām savām māsām 
(kuras neviens pat nav ņēmies 
saskaitīt) saliedēsies, un turp
māk sāks strādāt gādīgās Latvi
jas Universitātes Studentu pado
mes paspārnē, kas gādīgi nolē
musi adoptēt nelaimē nokļuvu
šos bārenīšus. 

Visdziļāko līdzjūtību jaunā 
māte izsaka vecākajai meitai -
Valdei. 

Bet, gan jau būs labi, jo tikai 
strādājot ar īstiem cilvēkiem kop
solī, rodas īstais rezultāts. 

Karaliene ir mirusi, lai dzīvo 
karaliene! 

SĒROJOŠĀS PUSMĀSAS 

Smieklīgas 

Čeburaška atskrien pie Genas 
un saka: - Gena, Gena! Es kon
duktoru tramvajā apmānīju! 

Gena jautā: - Kā tad? 
- Samaksāju par biļeti, bet 

pats izkāpu! 

VFF 

organizēšanā. 
VĒSTURNIEKOS pašpārval

dei bufetniece atņēma visus trau
kus, kurus laipnie 
studenti bija aizņē
mušies. Ir iesākta 
aptauja pārjauno T-
kreklu izveidi. Tā kā 

simbolika vēl nav izdomāta, tad 
šis pasākums var ari iekavēties. 
Aprīļa beigās ir plānotas pašpār
valdes vēlēšanas. 

PEDAGOGIEM ir savs e-
mails. Tad lūk saņemiet -
ppfsp@eduint.lu.lv. īpašs paldies 
par to Informātikas katedrai. Vi

sas ziņas tātad tagad varat no
dot tieši viņiem. Šodien fakultā
tē notiek sporta turnīrs, tāds, 
kāds tas pienākas 1. aprīlim. 

FIZMATOS notiek 
koju basketbola tur
nīrs. Turnīrs ir ikga-

! £ ^ j dējs, tāpēc jau kļuvis 
V ) j populārs. Otrajā aprī-

' lī fakultātē notiks 
grandiozs pasākums FM stilā. 
Studentu pārstāvji ir aktīvi ie
saistījušies Studiju programmas 
padomes darbā. 

ĢEOGRĀFOS pēc fuksenes ir 
iestājies atslābums. Fakultātes 

aktīvisti aktīvi strādā pie jaunās 
T-kreklu partijas. 

Ķ ĪM IĶU pašpār-
£ valdes datoram ir ja-
BA ' 1 pārdzīvo nemit īgi 

hakeru uzbrukumi, 
tāpēc nemitīgi tiek 
mainītas paroles. 

Fakultātes Domē beidzot ir ap
stiprināts Pašpārvaldes noli
kums. Fakulātē notika anketēša
na par studentu attieksmi pret 
"C" priekšmetiem. 

MEDICĪNAS fakultātes stu
dentu pašpārvalde ir izstrādāju
si kārtējo projektu. Tās galare
zultāts ir apvienot visus mediķus 
zem LU plašajiem spārniem. 

KNZ SPECIĀLKORESPONDENTS 
NO EIROPAS ZINO 

Sveiki KNZ! 

Ar prieku varu ziņot, ka Lon
dona ir kārtējais KNZ atbalsta 
punkts, jo publika šeit pateicīga 
tādām lietām. Ir divi jaunbiedri 
- melnādains vīrs, kurš ar pirk
stiem ēda "gārbidž", bet ik pa brī
dim skaļi kliedza, kā ari sieviete 
(jau gados), kura zinot visu par 
meitenēm (tas ari labi), un varot 
man palīdzēt. Turieties! 

Vai Ustups vēl dzīvs? 

AR CIEŅU, JĀNIS 
Sinī bilde sensācija - skaidri redzams, ka drošsirdīgie KNZ vīri iekaro 
zemeslodes augstāko punktu - Everestu. 

Latvijas Universitātes Stu
dentu padome sadarbībā ar sla
veno banku WWA rīko grandio
zu akciju - konkursu. Ikkatrs, 
kurš nedēļas laikā (tātad līdz 8. 
aprīlim) atnesīs uz Studentu pa
domi vecos, padomju laiku metā-

KONKURSS 
la rubļus (tautā saucamos "ble-
ķiniekus") piedalīsies izlozē, ku
ras galvenā balva ir brauciens di
viem cilvēkiem uz BJORKAS 
koncertu Krakovā. Viens rublis -
viena loterijas biļete. Tātad pa
steidzieties. 

Jūs gaida Studentu padome 
un banka W W A . 

Sīkāku informāciju var iegūt 
Studentu padomē pie Voldemā
ra Burģa 

KNZ KONKURSS 
Šī diena ir klāt! Pirmais aprī

lis. Vispasaules joku un muļķu 
diena. Tā kā KNZ neapšaubāmi 
par tādiem (par muļķiem) uzska
ta ari sevi, tad oficiāli paziņojam, 
ka 1. aprīlis turpmāk skaitīsies 
KNZ vārdā nosauktie svētki. Tā 
kā šī diena mums ir īpaša, tad 
konkurss ari būs īpašs. Paldies 
uzreiz gribas teikt mūsu sponso
riem - bankai WWA (World Wi
zard Assocation) un LSA darba 
grupai "Sliņķi" par sarūpētajām 
ekselentajām balvām. Balvas, kā 
jau jūs noprotat ir tiešām ekse-
lentas. Jā, KNZ sadarbojoties ar 
koncernu PANASONIX, ir laidis 
klājā 5. paaudzes četrkrāsu tele
vizoru (sīkāk ar jauno modeli var 
iepazīties un pasūtīt vairumā 
KNZ ģenerālmītnē). Pats pirmais 
eksemplārs, ķa* Sīkai vakar 

nāca no konveijera, tad ari tiks 
dāvināts laimīgam uzvarētājam. 
Otrās vietas ieguvējs iegūs mier-
laika KNZ melafonu, ko pasniegs 
kāds ļoti noslēpumains vīrs bali
nātās ādas biksēs. 

Bet, lai to visu iegūtu, būs ne
daudz jāpasvīst pie enciklopēdijām 
un KNZ ģenerālmītnes durvīm. 

Jā, tad saņemiet arī šos jau
tājumus! 

1) Vai Didzim Ustupam ir 
mobilais telefons? 

a) Jā, tikai naktīs; 
b) nē, jo viņam ir jau padom

ju laika rācija "EDZC"; 
c) nē, jo Didzis ir krietns vīrs. 
2) Kur slēpjas Edga ra 

Meļņa fantastisko panākumu 
atslēga? 

b) saprāta robežās; 
c) saltā aprēķinā. 
3) Kur ir pazudis Alberts 

Kanapē? 
a) Viņš ir iemiesojies Gatī 

B algai vī; 
b) viņš mājo mūsu sirdīs; 
c) to nezina neviens. 
Jā, tie tad ari būtu šie jautā

jumi. Atcerieties, uzvarēs tikai 
īstenie KNZ fani. Ja gribi kļūt ari 
Tu par tādu, tad raksti droši - Rī
ga, Buļļu 5-116, KNZ ģenerālmīt-

, Didzim Ustupa :kseraplārs, ķa**ikai vakar no- - a) ^Gurnos; , Didzim Ustupam , / / 

Aprīli Aprīli Apriti Aprīli 
Iet divi ezīši, skatās - iet govs 

ar salauztu kāju un prasa: - Govs, 
kur tu kāju salauzi? 

- No bērza nokritu. 
Ezīši prasa: - Ko tu tur darīji? 
- Ābolus ēdu. 
Ezīši saka: - Bet bērzā taču 

āboli neaug... 
- Bet man bija līdzi maisiņā... 

Sieva vīram saka: - Mūsu dē
lam jau vienpadsmit gadu. Laiks 
viņam pastāstīt, kā vairojas pu
ķītes un bitītes. 

Tēvs ieved dēlu otrā istabā un 
saka: - Jānīt, ir pienācis laiks, lai 
tu uzzinātu, kā rodas bērni. 

- Jā, tēt. To jau es sen zinu. 
- Nu redzi - tieši tāpat ir ar bi

tītēm un puķ^ēm. 

- Kā tu panāci, ka kaimiņu vis
tas vairs nenāk tavā dārzā? 

- Ļoti vienkārši. Naktī zālājā 
izliku olas, bet no rīta, kaimiņam, 
redzot, tās salasīju grozā. 

- Rakstītam īpaši 
nav ieteicams ticēt 

SPlapu veidojis 
DIDZIS USTUPS 

mailto:ppfsp@eduint.lu.lv
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s t u d e n t u p a d o m e s l a p a 
APVĒRSUMS UNIVERSITĀTĒ^*' 

Bija parasts 32. marta agrs 
rīts. Studenti aumaļām klīda uz 
savām studiju vietām un pat ne
nojauta, kas viņus sagaida, kas 
noticies vakardien. Bet noticis bi
ja sekojošais. 

Apvērsums. Apvērsums Uni
versitātē. 

Dīvaini, kas gan to spēja pa
veikt, un kādas dziņas tos vadīja? 

Vaininieki, kā izrādās, ir Lat
vijas Universitātes Studentu 
Spadome. Varam droši Jūs iepa
zīstināt ar jauno Latvijas Univer-
stātes rektoru dr. br. hmm. Suģi 
Smelderu. 

Cienītais dr. br. hmm. Suģa 
Smeldra kungs, kāpēc tas tā, un 
kaut galā, kam tas ir izdevīgi? 

Šīs pārmaiņas brieda jau sen. 
Bijām apspriedušies ar nemitīgi 
augošajiem pagrīdes pulciņiem. 
Viņos valdīja tāds satraucošs ne
miers. Apakšas vairs negribēja 
dzīvot pa vecam, bet... Jā, tad nu 
mēs uzņemamies uz sevīm šo 
smago, es gribētu teikt pat atbil
stīgo nastu. Es varētu šajā vietā 
ieviest zināmu skaidrību. Es ši
nī cīņā neesmu viens. Ar mani ir 
manu draugu grupa. Es gribētu 
viņus iepazīstināt ar jums. Lat
vijas Universitātes jaunais zināt
ņu prorektors dr. sk.sl. Dzintars 
Sustups. Es domāju šeit komen
tāri ir lieki. Protams, ir arī jauns 
LU direktors. Viņš ir dr. kr.sl. 
Sedgars Zmelnis. Vienkārši fi
nansu ģēnijs. 

Jā, kādi tad ir mūsu pirmie 
darbi. Nu, būtībā, pirmās pār
maiņas studenti jau ir manījuši. 
Lekciju garums tagad būs 30 mi
nūtes, kā jau jūs nojaušat, starp
brīži būs 90 minūtes. Mēs uzska
tām, ka tikai starpbrīžos iegūtās 
zināšanas ir tās fundamentālā
kās. Lai veicinātu radošos proce
sus, kafejnīcu telpu izmēri tiks 
dubultoti, alus studentiem uzrā
dot studentu apliecības būs pie
ejams par simbolisku samaksu. 
Pateicoties mūsu jaunajam LU 
direktoram, studentiem, kas dzī
vo dienesta viesnīcā tiks atcelta 
īres maksa, pat vēl vairāk, tiks 
piemaksāta zināma (pašlaik gan 
vēl ne īpaši zināma) naudas sum
ma, jo šiem varonīgiem studen
tiem ikdienā nākas saskarties ar 
milzīgu, uzbrūkošu mazo māj
dzīvnieku pūli. 

Bet tās, kā jau jūs nojaušat ne
būt nebūs vienīgās izmaiņas. Ne
gribas nelabvēļiem atklāt savas 
kārtis, bet tomēr - īlenu caurā ze
ķē ilgi nenoslēpsi. 

Ir mums arī globālāki plāni. 
Mūsos valda tāda kā zināma aiz
vainotība. Kāpēc Latvijas Univer
sitātē mācās tikai viena treādaļa 
studentu. Mēs taču esam LATVI
JAS Universitāte. Ir izstrādāta 
darba grupa, kas izstrādās darba 
grupu, kas ieteiks cilvēkus, kuri 
varētu izveidot spēcīgu darba gru
pu, kas risinātu šo problēmu. Mū
su mērķis ir, lai Latvijas Univer

sitātē mācītos vismaz 239% Lat
vijas studentu. Jā gan! 

Kas tad vēl. Jā, no jaunajiem 
darbiem tīri vai galva iet riņķī. 
Ak, jā! Kā tad to varēju aimirst. 
Sākot jau ar aprīli, studentu sti
pendijas tiks pielīdzinātas profe
sora algām. Ar šo cēlsirdīgo žes
tu mēs ceram pierādīt studiju 
maksas nelietderigumu. Jā, tad 
mums būs vienalga! 

Ir arī padomāts par studentu iz
klaides iespējām. Beidzot tiks īste
nots senlolotais projekts par slidota
vas ierīkošanu Raiņa bulvāri. Tā kā 
tiks uzstādīts mākslīgais ledus, stu
denti (protams tikai LU) šos priekus 
varēs baudīt līdz pat 25. augustam. 

Es domāju, mūsu pārmaiņas 
nesīs labumu visiem un ikkat
ram studentam. Tās viņi sajutīs 
ikdienā un nedienā. 

Vai jums vēl kaut kas būtu sa
kāms? 

Nē, esmu runājis! 
Kā lūdzu? 
Jā, tātad, ja ir vēl palikuši kā

di neskaidri jautājumi, tad tos jūs 
droši varēsit uzdot 1. aprīļa va
karā, speciālā konferencē! 

Es domāju komentāri šeit ir 
lieki. 

Vēlēsim mūsu jaunajam rek
toram dr. br. hmm. Suģa Smel-
dera kungam laimīti un sekosim 
viņa straujajam uzvaras gājienu 
pretim saulei. 

DĪTRIHS UTUTVPIJS 

LATVIJAS PROGRESIVAS 
STUDENTU AS SANĀKSME 

DAUGAVPILI 

STUDIJU MAKSA IR JĀIEVIEŠ 
Pats būdams students, esmu 

par to stingri pārliecināts. Bez
maksas studijas neveicina stu
dentu apzinīgumu un mācību 
kvalitāti, tā sakot: "Kas viegli 
nāk, tas viegli aiziet." 

Nevienam nav noslēpums, ka 
daudzi studenti augstskolā uztu
ras tikai tāpēc, lai izvairītos no 
dienesta armijā; citi - izmanto ie
spēju regulāri uzdzīvot studentu 
kopmītnēs un tikai sesiju laikā 
parādās augstskolā. 

Kāpēc valstij būtu jāfinansē šie 

slinkie un bezatbildīgie studenti? 
Vienīgi studiju maksa liks šā

diem studentiem novērtēt mācību 
patieso vērtību un lietderību. Jo, 
galu galā, iespējas studēt būtu jā
uzskata kā piedāvājums, kā man
ta, kuru saņemot, ir jānorēķinās. 

Sai sakarā mans priekšli
kums: 

- par studijām jāļauj norēķinā
ties pakāpeniski pēc augstskolas 
beigšanas, jo studenti nav tik ba
gāti, lai samaksātu uzreiz. 

Tas varētu izskatīties šādi: 
- students, iestājoties augstsko

lā, ņem kredītu no bankas, lai sa
maksātu mācību naudu (līdzīgi kā 
pašreizējais studiju kredīts). 

Šāda pieeja dotu iespēju stu
dēt visiem, kā līdz šim - neatka
rīgi no maka biezuma. Un es ne
šaubos, ka tie, kas centīgi studē
juši, spēs atrast darbu un nomak
sāt kredītu par studijām. 

ANDRIS ELSIŅŠ, 

LU TF 3. KURSA STUDENTS 

: : KOLA, SKOLIŅA 
No 11. līdz 14. martam, Ķīp-

salas izstāžu hallē norisinājās iz
stāde "Skola 98". Izstādi rīkoja iz
stāžu sabiedrība BT1. Izstādē bi
ja pārstāvētas gandrīz visas Lat
vijas augstākās mā
cību iestādes, kā ari 
dažas Rīgas vispār
izglītojošās un arod
vidusskolas. Izstādē 
sevi prezentēja ari 
dažādas cita rakstu
ra organizācijas. 

Jāatzīst, ka L U 
stends bija vislielā
kais un atradās 
stratēģiski visizde
vīgākajā v ietā. 
Stends bija izkār
tots apļa veidā, pie 
kura no visām pu
sēm varēja iegūt in
formāciju par LU. 
Vienlaicīgi pie stenda par LU zi
ņas sniedza vismaz desmit LUSP 
biedri. LUSP biedri bija tērpušies 
jaunajos SP kreklos, kas aplīdzē-
ja īpaši izcelt LU stendu. ŠP rin
dās bija gandrīz visu fakultāšu 
pārstāvji, kas četras dienas ne
noguruši sniedza vērtīgu infor
māciju par iestāšanos, mācībām, 

sportu un izklaidi LU. Interese 
par LU stendu bija milzīga. LU 
veiksmīgi sagatavotos bukletu 
tūkstošus vienkārši izķēra. Cii-
vēku pūlis ap stendu nenoplaka 

ne uz mirkli, pat sestdien, pēdē
jā izstādes dienā, līdz pat pašam 
vakaram pie stenda notika liela 
rosība. Katram interesentam ti
ka iedoti informatīvie bukleti par 
LU, kā ari mutiski tika sniegtas 
izsmeļošas atbildes uz neskaitā
miem jautājumiem. Beigu beigās 
tika piedāvāts aizpildīt anketu 

un to atdodot atpakaļ; tādējādi 
varēja vinnēt ceļojumu uz Čehi
ju, kuru atmaksā LU un LU Tū
risma klubs. Laimīgo pašrocīgi 

noskaidroja LU rektors 
J. Zaķis, papildus brau
cienam tika izlozēti arī 
divi LU SP krekli. 

Pie L U stenda bija 
pārstāvēts arī viens no 
inst i tūt iem, tas bija 
Hidroekoloģijas insti
tūts, kura stendā varē
ja vērot bagātīgu floras 
un faunas klāstu. 

Kā vienīgo mīnusu 
varētu minēt L U S P 
biedra Mārtiņa Saško 
(Piecīts) rīcību. Mārtiņš, 
tiekot iekšā izstādē, ātri 
pazuda no LU stenda un 
aktīvi sāka flirtēt ar vi
sām pretim nākošajām 

pretējā dzimuma pārstāvēm, kas 
nebija saistīts ar mūsu darbības 
mērķiem. Bet pietiks par drūmo. 

Visumā šis pasākums padevās 
jauks un gaišs. Mūsu (es ceru -
arī izstādes apmeklētāju) sirdīs 
tas kvēlos vēl ilgi un pamatīgi. 

UĢIS MELDERS 

Pirms pāris nedēļām bijām ai
cināti piedalīties Daugavpils Pe
dagoģiskās universitātes Studen
tu pašpārvaldes rīkotajā seminā
rā par tēmu - "Daugavpils Peda
goģiskā universitāte, tās pašpār
valde un rektors". 

Šā semināra laikā un ietvaros ie
pazināmies ar DPU (pašpārvaldi, 
mācībspēkiem, vēsturi, ēkām (biju
šo, veco, jauno), rektoru, studentiem, 
to kopmītnēm), ar Daugavpili. 

Vērtīga bija ari pieredzes ap
maiņa ar pārējiem (ne DPU) se
mināra dalībniekiem. (Jāsaka 
gan, ka vērtīga tā galvenokārt bi
ja priekš citu (ne LU) augstskolu 
studentu pārstāvjiem, jo tieši vi
ņiem visas pašpārvalžu lietas ir 
vēl bērnu autiņos.) 

Bet tagad par visu pēc kārtas. 
Studentu pašpārvalde Dau

gavpilī tiek veidota pēc neparei
zā fakultāšu pārstāvniecības 
principa. Veselīgo sadarbības ie
spēju starp Lielo Studentu pado
mi un fakultāšu pašpārvaldēm 
(kā tas ir vērojams LU) DPU līdz 
šim nebija atklājuši. 

1. Pašpārvalde darbojas auto
nomi un līdzekļus saņem ikreizē
ju pabalstu veidā no DPU rekto
ra, ko pašpārvaldnieki mīļi ir ie
saukuši - "Mūsu gādīgais tēvs". 

2. Mācībspēku DPU nav 
daudz, bet toties tie ir čakli, pa
šaizliedzīgi un gādīgi. 

3. DPU vēsture ir 75 gadu ilga. 
DPU ir beigušas tādas slave

nības kā dziedātāja Olga Pīrāga, 
mūziķis Harijs Bass, sportists 
Oļegs Maļuhins u. c. Ar DPU bi
jis saistīts ari izcilais latviešu 
biatlonists Gundars Upenieks, uz 
kura pleciem balstījās Latvijas 
biatlona komanda Nagano. 

4. Ēkas DPU ir skaistas, jo 
skaistas. Centrālā ēka (vecākā) ir 
tieši tāda pati kā brālīgajai augst
skolai Liepājā (celta 1956. gadā). 
Jaunā ēka - Daugavas (jeb kā dau
gavpiliešu vairākums to mīļi sauc 
- Dvinas) korpuss ir moderna (cel
ta 1989. gadā) un ar ziemas dār
zu. Žēl tikai, ka tā uzcelta uz pur
va, un tāpēc lēnām grimst. 

5. Ar rektoru turpretim dau
gavpiliešiem ir paveicies. 

DPU rektors ir Dr. hab. paed. 
Jānis Pokulis, kas ir atsaucīgs un 
moderns. (Taisīšot mums vasaras 
nometni "Līčos" kopā - visiem rek
toriem un pašpārvaldniekiem.) 

6. Kopmītnes atšķirībā no jau
najām pašpārvaldes telpām, ku-

EKONOMI 

ru atklāšanā mums tika tas 
prieks piedalīties, ir nolaistas un 
ne pārāk patīkamas, toties visiem 
par ļoti lētu naudu pieejamas. 

Kopmītnēs ir ēdnīca, kur ne
viens neatbild latviski, toties ir 
pieejamas 24 saldo ēdienu šķir
nes (13 šķirņu šokolādes, 4 da
žādu konfekšu šķirnes, tēja ar cu
kuru, kafija ar cukuru, 4 šķirnes 
maizīšu un 1 apšaubāmas izcel
smes kūka). 

Pati Daugavpils ir ļoti skaista 
pilsēta, kur ļoti lēti var dabūt al
koholiskos dzērienus un ļoti vieg
li "pa purnu". 

Daugavpilī ir viens no skais
tākajiem cietumiem Latvijā. Tur 
ir arī viena no latviešu tautas tē
viem - Raiņa pirmā skola. 

Daugavpilī ir trīs FM radiosta
cijas - divas krievu un viena lat
viešu (latviešu gan neraida un 
nav raidījusi naudas un audito
rijas trūkuma dēļ). 

Raksta nobeigumā vēlētos iz
teikt dažas pateicības: 

1. Ilggadējai priekšniecei Dacei-
"Paldies pa visu!" (Dienas bei

gās bija ari neoficiālā daļa). 
2. Muzeja vadītājai Ritai -
"Paldies, ka jūs esat." (Tagad 

es par DPU un Daugavpili zinu 
daudz un pēc būtības.) 

3. Natašai, Svetlanai un Irmai 

"Paldies, ka neskatoties uz va
lodas barjerinu, bijāt atsaucīgas 
LU SP pašaizliedzīgākajiem stu
dentiem." 

4. Paldies tiem, kas meklēja, 
bet neatrada LU SP locekļu(-ļa) 
pazaudētās mantas Ls 42 vērtībā. 

5. Paldies pašaizliedzīgajiem 
studentiem - LU SP priekšsēdē
tājam U. Melderam un ierindas 
loceklim E. Melnim. 

"Paldies, ka ietaupījāt LU SP 
budžeta līdzekļus Ls 3,60 apmērā, 
atsakoties braukt atpakaļ uz Rīgu 
ar maksas autobusu. (Šie pašaiz
liedzīgie studenti mājup devās ar 
t. s. autostopiem, kuros daudz ko 
dabūja pārciest, bet, neskatoties uz 
pārciesto, laikus ieradās un aktīvi 
piedalījās 6. marta LU SP prezidi
ja atklātajā sēdē.) 

VOLDEMĀRS BURĢIS 

P. S. Seminārs bija ļoti inte
resants un pat aizraujošs. īpaši 
aizraujoši bija "zīmuļi" no REA 
(SSI), āksti no LLU u. c. 

UN VADĪBNIEKI 
Laimīgs tas, kam nav nekas. 

Bet nu mums ir: ekonomiem - va-
dībnieki, bet vadībniekiem - eko
nomi. Vispār baigi labie ļaudis. 
(Tā nu tas ir). 

Jā, nevienam nav noslēpums 
- nu mēs esam viena vienība. Vie
na liela, varena, spēcīga vienība. 

Tad nu esam vienas smagas 
.dilemmas prikšā. Vai nu tā ari 
palikt par vadībniekiem un eko
nomiem vai ari veikt nosaukumu 
sapludināšanu (kā to darījuši, 
piemēram, fizmati). 

Tātad K O N K U R S S . Kon 
kurss par labāko nosaukumu 
sapludinājumu. 

BALVAS . BŪS. U N BAIGI 
LABAS. Vai nu vairāk šķidras 
vai vairāk neškidras, bet būs. 

SAVUS VARIANTUS var no
gādāt uz: 

* pašpārvaldi; 
* priekšlikumu urnā (faķa 3. 

stāvā); 
* e-mail: malejs@usa.net. 
* pasts: Andris Malējs 
Burtnieku 1-407 
Rīga, LV-1006. 
Japāņiem saule ir kantaina. 

TAVS JUMTS 

EVF STUDENTU PAŠPĀR

VALDE 

STĀSTS PAR RITU 
Tas viss sākās, 1. aprīļa rītā. Studentu padomes priekšsēdētājs 

pamodās savā Buļļu ielas rezidencē un jutās apdalīts. Viņam kaut 
kā pietrūka. Un aizdomājās Uģis. Skaistuma ziņā Māte - Daba viņu 
nebūtu apdalījusi, par popularitātes trūkumu arī it kā sūdzēties ne
varētu. Studentu padomes vēlēšanās kā nekā iegūta pārliecinoša pir
mā vieta. Jā, bet kaut kā tomēr pietrūka. 

DĪTRIHS UTUTUPIJS 

mailto:malejs@usa.net

